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رئیس جمهور با اشاره به ضرورت توجه ویژه به مرجعیت علمی کشور در تمام رشته ها و افتخارات کسب شده در این زمینه، بر اهمیت ایجاد احساس امنیت 
شغلی برای جوانان در شرف فارغ التحصیلی تاکید کرد. به گزارش ایسنا، در پی درخواست جمعی از اساتید، دانشگاهیان و پزشکان از رئیس جمهور برای 
بررسی مشکلات جامعه پزشکی، رئیس جمهور عصر امروز)یکشنبه، ۱۸ تیر( با تعدادی از اساتید، متخصصان و متولیان مرتبط با آموزش پزشکی دیدار کرد. 
رئیس جمهور در این جلســه با بیان این که اســاتید و جامعه پزشکی بخش مهمی از جامعه نخبگانی هستند که به صورت مستقیم به مردم خدمت رسانی 
می کنند، بر نقش رسانه ها در تکریم شان و تخصص دانشگاهیان و جامعه پزشکی و پرهیز از تصویرسازی نادرست از این سرمایه های علمی و اجتماعی کشور 

تاکید کرد و افزود: رعایت شأن این قشر و زمینه سازی برای حل مشکلات آنها ضروری است.
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ماموریت رئیس جمهور به سازمان اداری و استخدامی برای رفع مشکلات جذب 
پزشک در هیأت های علمی
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ایستگاه بعدی ، حذف دلار
اتوبوس شــانگهای بــا انتخاب ایران از ایســتگاه تحریم های 
ظالمانــه غربی هــا علیه ما و برخی دیگر از اعضای ســازمان 
همکاری های شانگهای گذشــت. جالب اینجاست که خدای 
متعال خواســت که گل آخر دیپلماســی بــرای عضویت در 
سازمان همکاری شانگهای و تبریک پوتین به ابراهیم رئیسی  
برای این عضویت در دولت ســیزدهم زده شود و بالاخره پس 
از ۱۶ ســال انتظار، ایران با امضــای تعهدات عضویت دائم در 
اجلاس سمرقند، به عنوان نهمین عضو دائم سازمان همکاری 
شــانگ های پذیرفته شــد. چهارم ژوئیه ۱۳ تیر ماه نشست 
مجازی سازمان همکاری شانگهای به ریاست هند برگزار گردید 
که این  بیســت و سومین نشست سران این سازمان محسوب 
میشــد و عضویت کامل ایران به عنوان نهمین عضو دایم  این 
سازمان رســما اعلام گردید.  »ژانگ مینگ« دبیرکل سازمان 
همــکاری شــانگهای روز جمعه نهم تیر مــاه در گفت وگوی 
تلفنی با حسین امیرعبداللهیان وزیر خارجه جمهوری اسلامی 
ایــران اعلام کرده بود که از تاریخ چهارم جولای )۱۳ تیرماه( 
جمهوری اســلامی ایران از همه حقوق مربوط به کشورهای 
عضو سازمان برخوردار خواهد بود. این اقدام دیپلماتیک نشان 
میدهــد ایران به معنای مطلق کلمه بــر تحریم های ظالمانه 
فایق آمده و دیپلماســی دولت سیزدهم راه های مسدود این 
عضویت را گشوده اســت. خاطرات رسانه ای گذشته نشان از 
این داشت که طی سال های گذشته تلاش های زیادی از سوی 
تهران برای عضویت در این سازمان صورت گرفته بود. مقامات 
دولت ســیزدهم نیز این رخداد را در مقام فرصتی بزرگ برای 
کشــور مجدانه پیگیــر بودند. پس از اعلام رســمی عضویت 
حمهوری اسلامی ایران و بنابر توییت سخنگوی دولت، لایحه 
»الحاق دولت جمهوری اســلامی ایران به ســازمان همکاری 
شــانگهای« پس از تصویب در دولت، جهت طی تشــریفات 
قانونی تقدیم مجلس خواهد شــد. تلاش ایران برای عضویت 
دائم در ســازمان همکاری شانگ های با وجود موافقت تمامی 
اعضا، به دلیل مخالفت تاجیکستان که با طرح دلایل مختلف 
امنیتی، سیاســی و.....موانعی ایجاد نموده بود ، اما در وضعیت 
جدید و خصوصا دیپلماســی موفق دولت سیزدهم شاهد رفع 
مانع تاجیکستان  هم بودیم و  عضویت دائم تهران،با رویکردی 
مثبت طرح  و با پذیرش عضویت دائم جمهوری اسلامی ایران 
این گام مانــدگار در تاریخ اقدامات دولت ســیزدهم به ثبت 
رســید. کشور های عضو و ناظر ســازمان همکاری شانگ های 
رتبه اول در بیشــترین تولید کننده و مصــرف کننده انرژی 
در جهان را در اختیار دارند. همین امر نشــان دهنده آن است 
که این ســازمان در زمینه صــادارات و واردات انرژی از یک 
ســو می تواند همکاری تنگاتنگی را میان اعضا برقرار کند و از 
سوی دیگر، بر قیمت و بازار انرژی در سطح جهان تاثیرگذاری 
زیادی داشــته باشــد. ایران نیز به عنوان یکی از اعضای دائم 
در ســازمان همکاری شانگ های می تواند از مزایای موجود در 
زمینه صادرات نفت و گاز به اعضا بهره بگیرد. در واقع، مســیر 
فروش و بازگشت مبالغ حاصل از صادارات انرژی به شکل قابل 
توجهی می تواند تسهیل شود. البته این وضعیت بیشتر وابسته 
به وضعیتی اســت که در آن تحریم های بین المللی علیه ایران 
کم رنگ تلقی شوند. .  چراکه در وضعیت تحریم های گسترده 
غرب، برخی شــرکت های بزرگ  و حتــی حاضر در مجموعه 
سازمان همکاری شانگ های  احتیاط های بین المللی خود را 
محفوظ داشته و در ارتباط با معاملات نفت و گاز  با جمهوری 
اسلامی ایران تردید آمیز عمل خواهند نمود. نفس راهگشایی 
ایران به عرصه عبور حد اکثری از تحریم ها گوترش دبیر کل 
ســازمان ملل متحد را بر این داشت تا رسما تقاضای خود را 
برای رفع تحریم ها از کشــورهای غربی علنی نماید. که این 
اظهار نظر موید چشــم انداز بهتری برای همکاری با شــرکت 
های بزرگ در حوزه ســازمان همکاری شــانگهای است لازم 
به ذکر اســت که قدم بعدی دولت سیز دهم میتواند رسمیت 
بخشیدن به عضویت دایم در سازمان تجارت جهانی بوده باشد 
، ایران سال هاســت که متقاضی پیوســتن به سازمان تجارت 
جهانی )WTO( می باشــد که البته در گذشــته و با عضویت 
ایران به عنوان عضو ناظر موافقتهایی انجام  شــده است ، اما 
پرونده عضویت دائم ایران به دلایل مختلف بعضا سیاســی و 
بعضا ساختاری  بدون نتیجه مانده است. در این میان فارغ از 
بحث تحریم های آمریکا و کارشکنی ها و مانع تراشی های این 
کشــور در راه عضویت ایران، موضوع عدم انطباق ساختار های 
اقتصــادی ایران با قوانین wto و نبود زمینه های پیوســتن به 
این سازمان مطرح بوده  است. در مبحث اقتصادی باید اذعان 
کرد که عضویت در ســازمان همکاری شــانگهای در راستای 
اهداف سیاسی  جمهوری اسلامی ایران در کاستن از هژمونی 
غرب در حوزه های سیاسی و اقتصادی هم بوده است. گردش 
تجاری همین ۹ کشــور امروزه  هفت هزار میلیارد دلار است 
و خــارج نمودن چرخه دلار از این حوزه تجاری  با این حجم 
عظیم ، ضربه کمر شکنی به اعتبار و قدرت پولی دلار خواهد 
بود. با اعلام رســمی کشور هایی مانند هند و چین و روسیه و 
ایران و اندونزی مسیر برای طی شدن ایستگاه بعدی و حذف 
دلار روز به روز هموار تر میگردد و لذا امیدوارانه میتوان اعلام 

نمود که ایستگاه بعدی حذف دلار است.. والسلام

سـرمقـاله
حمید رضا نقاشیان

امضای قرارداد ۲۷ میلیارد دلاری بین 
عراق و توتال

عراق و غول نفتی توتال انرژی فرانسه، سرانجام پس از یک تاخیر طولانی، روز دوشنبه یک قرارداد 
انــرژی ۲۷ میلیارد دلاری امضا کردند که هدف آن، افزایش تولیــد نفت و افزایش ظرفیت تولید 
انرژی این کشور با چهار پروژه نفت، گاز و انرژی های تجدیدپذیر است. به گزارش ایسنا، این قرارداد 
که ابتدا در ســال ۲۰۲۱ امضا شــد، در بحبوحه عدم رضایت سیاســتمداران عراقی از مفاد آن، با 
تاخیر مواجه شد، اما پس از آن که دولت عراق موافقت کرد سهم ۳۰ درصدی که کمتر از تقاضای 
اولیه بود را در پروژه بگیرد، ســرانجام در آوریل، نهایی شد. شرکت "توتال انرژی"، ۴۵ درصد سهم 
را در اختیار خواهد داشــت و شــرکت "قطر انرژی"، ۲۵ درصد سهم دارد. پاتریک پویانه، رئیس و 
مدیرعامل شــرکت "توتال انرژی"، در مراســمی در بغداد توافقنامه را با حیان عبدالغنی، وزیر نفت 
عراق، امضا کرد و امروز را یک روز تاریخی خواند. وی گفت: این پروژه تابستان امسال آغاز خواهد 
شــد و ظرف مدت چهار سال آینده، ۱۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری خواهد داشت. امروز، روز آغاز 
اســت و ما پروژه ها را در چهار ســال آینده به نفع همه در عراق، تحویل خواهیم داد. پروژه "رشد 
گاز یکپارچه" )GGIP(، بهبود تامین برق کشــور از جمله جمع آوری گازهایی که در ســه میدان 
نفتی می ســوزند و استفاده از گاز برای تامین خوراک نیروگاه ها را مد نظر دارد تا به کاهش هزینه 
واردات عراق کمک کند. شــرکت "توتال انرژی" اعلام کرد: یک نیروگاه خورشیدی یک گیگاواتی 
برای تامین برق شــبکه منطقه ای بصره، خواهد ســاخت و از شرکت سعودی ACWA Power برای 
پیوســتن به این پروژه دعوت کــرد. وزیر نفت عراق درباره این پروژه خورشــیدی گفت: این آغاز 
واقعی ســرمایه گذاری در انرژی های تجدیدپذیر در عراق اســت. این پروژه شامل تصفیه  خانه ای 
اســت که به عراق خشکســالی زده اجازه می دهد تا به جای آب شــیرین که منابع محدودی دارد، 
از آب دریا در فرآیند تولید نفت اســتفاده کند. عراق امیدوار اســت که این پروژه، سرمایه گذاری 
خارجی جدید را در بخش انرژی خود جذب کند. پویانه گفت: امیدوارم که این یک ســیگنال قوی 
برای آمدن سرمایه گذاران دیگر به عراق باشد. شرکت های اکسون موبیل، شل و بریتیش پترولیوم 
همگــی در ســال های اخیر فعالیت های خود در عراق را کاهش داده انــد و این امر، در رکود تولید 
نفت این کشــور نقش داشته است. ظرفیت تولید نفت عراق در سال های اخیر حدود پنج میلیون 
بشــکه در روز مانده اســت. با این حال، عراق زمانی امیدوار بود با تولید ۱۲ میلیون بشکه در روز 
عربســتان ســعودی که معادل بیش از یک دهم تقاضای جهانی است رقابت کند، وجود داشت. بر 
اســاس گزارش رویترز، پویانه گفت که قرارداد جدید شامل برنامه هایی برای افزایش ظرفیت تولید 
نفت در میدان رطاوی بصره به ۱۲۰ هزار بشــکه در روز تا دو ســال آینده و به ۲۱۰ هزار بشکه در 

روز تا چهار سال آینده است.

معــاون برنامه ریزی و کســب و کار هلدینگ 
خلیج فارس از افتتاح پتروشــیمی گچســاران 
در آینده نزدیک خبر داد و گفت: پتروشــیمی 
گچســاران با هدف تولید یک میلیون تن اتیلن 

 c۳+ و ۸۴ هــزار تــن
در ســال و در راستای 
جلوگیری  و  تکمیــل 
از خام فروشــی احداث 
شده اســت. به گزارش 
ایسنا، حسن نشان زاده 
امروز در نشست خبری 
با بیــان اینکه خوراک 
و  میلیون  مجتمع یک 
۲۵۰ هزار تن گاز اتان 
است که از شرکت گاز 
بیدبلند خلیج فارس با 
به طول  لولــه ای  خط 
۹۰ کیلومتــر انتقــال 
اظهار  می شــود،  داده 
کرد: در پایین دســت 
واحدهای  پــروژه  این 
بروجن،  پتروشــیمی 
و  دهدشت  ممســنی، 
کازرون را در راســتای 
تکمیــل زنجیره ارزش 
و جلوگیــری از خــام 
فروشی خواهیم داشت. 

وی بــا بیــان اینکه پتروشــیمی گچســاران 
ایرانی تریــن پروژه پتروشــیمی اســت، گفت: 
تمام تجهیــزات از ابزار برقی و کاتالیســت تا 
سیســتم های جانبــی و تصفیــه آب از داخل 
کشــور تامین شــده درواقع بیش از ۸۳ درصد 
تجهیزات این پتروشــیمی ساخت ایران است. 
نشــان زاده با بیان اینکه گچساران اولین واحد 
الفینی بوده که مشــعل کوره ها ساخت داخل 
اســت، گفت: چهارمین کوره نیز در حال تست 
و استارت است. معاون برنامه ریزی و کسب وکار 
شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس با تاکید 
بر اینکه شهرستان گچساران از شهرهای نفتی 
ایران اســت که اولین چاه نفت در این منطقه 
در ســال ۱۳۱۸ در آن به بهره برداری رسید اما 
پتروشــیمی صنعتی نوپا در این منطقه است، 
اظهار کرد: طرح پتروشیمی گچساران هم اکنون 
کهگیلویه وبویراحمد  واحد صنعتی  نخســتین 
بوده کــه در مراحل نهایی بهره برداری اســت. 
نشــان زاده با بیان اینکه هلدینگ خلیج فارس 
برنامه هــای مختلفــی در زمینــه جمع آوری 

گازهای همراه و نگهداشت واحدهای ان جی ال 
مناطق نفت خیز در شــرق و غرب کارون دارد، 
اظهار کرد: امیدواریم تا دو ســال آینده بخشی 
از خــوراک موردنیاز مجتمع های پتروشــیمی 

بندر امام و پالایشــگاه بیدبلنــد خلیج فارس 
تأمین شــود. وی با بیان اینکه پالایشــگاه گاز 
هویــزه خلیج فــارس از طرح هــای نیمه کاره 
هلدینــگ بود که بــا فرازونشــیب های فراوان 
ابتدای امسال به ســرانجام رسید و اکنون ۲۵ 
تا ۳۰ تن در ســاعت خوراک پتروشیمی بندر 
امام و c۵+ پتروشــیمی ایلام از این پالایشگاه 
تأمین می شود، گفت: تکمیل طرح پتروشیمی 
گچســاران همســو با تکمیل زنجیره ارزش و 
استفاده از گازهای همراه نفت پس از ۱۹ سال 
از صدور مجوز آن از رسالت های مهم هلدینگ 
خلیج فارس بود. معاون برنامه ریزی و کسب وکار 
شرکت صنایع پتروشــیمی خلیج فارس افزود: 
ترکیب ســهامداران، تغییرات مدیریتی، تعدد 
پیمانــکاران، منابع مالــی، همچنین تحریم از 
جمله چالش های پنج  سال گذشته اجرای طرح 
پتروشــیمی گچساران بوده اســت. وی با بیان 
اینکه پتروشیمی گچســاران در زمان ساخت 
برای بیش از ۳۰۰۰ نفر و در زمان بهره برداری 
برای حدود ۱۰۰۰ نفر به  طور مستقیم و تا سه 

برابر به  طور غیرمستقیم اشتغال زایی دارد، گفت: 
سازگاری صنعت پتروشیمی با شرایط اقلیمی 
منطقــه و حفظ محیط زیســت از اولویت های 
هلدینگ خلیج فارس است، در همین راستا یکی 
پیشــرفته ترین  از 
پساب های  سیستم 
صنعتی و تصفیه آب 
در طرح پتروشیمی 
احداث  گچســاران 
اســت.  شــده 
بیان  با  نشــان زاده 
پتروشــیمی  اینکه 
گچســاران ظرفیت 
یک  ســالانه  تولید 
و  اتیلن  تن  میلیون 
 +c۳ ۸۳ هــزار تن
را دارد، گفت: سالانه 
یک میلیون و ۲۵۰ 
هــزار تن خوراک را 
از پالایشگاه بیدبلند 
خلیج فارس با خط 
کیلومتری   ۹۰ لوله 
می کند،  دریافــت 
آب مــورد نیاز این 
طریق  از  مجتمــع 
ســد کوثــر تأمین 
می شود. وی با بیان 
اینکه برنامه تولید پتروشــیمی گچساران در ۶ 
ماهه دوم امسال حدود ۴۰ تا ۵۰ درصد ظرفیت 
تکلیف شده است، اظهار کرد: با این مقدار تولید 
برآورد می شود حدود ۳۰۰ میلیون دلار فروش 
داشته باشــد. معاون برنامه ریزی و کسب وکار 
شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس با بیان 
اینکه پتروشــیمی های پایین دست پتروشیمی 
گچســاران برای دریافت خوراک هنوز تکمیل 
نشده اند، گفت: محصول این مجتمع تا تکمیل 
این طرح ها افزون بر تزریق به خط اتیلن غرب،  
صادر نیز می شود که قرارداد صادرات اتیلن آن 
هم امضا شــده است. نشــان زاده با بیان اینکه 
تولید شــرکت هلدینگ خلیج فارس در سال 
۱۴۰۱ نسبت به ســال ۱۴۰۰ یک میلیون تن 
افزایش یافت، گفت: مجموع فروش هلدینگ از 
۲۵۶ هزار میلیارد تومان ســال ۱۴۰۰ به ۴۶۰ 
هزار میلیارد تومان در ســال ۱۴۰۱ رسید. به 
گفته وی تولید ۳ ماهه ابتدای ۱۴۰۲ هلدینگ 
خلیج فارس ۳.۵ درصد نســبت به مدت مشابه 

پارسال افزایش داشته است.

ایرانی ترین مجتمع پتروشیمی کشور به زودی افتتاح می شود

رئیسی در جلسه هیئت دولت تاکید کرد

پیگیری موارد اختلافی به دور از حاشیه آفرینی باشد

فزایش ۵۰ تا ۲۵۰ میلیونی 
قیمت خودروهای مونتاژی

اتاق بازرگانی ایران بررسی کرد
امارات، مقصد رویایی چینی ها!

پس از گذشــت دو ماه از نهایی شــدن اولین مصوبه شــورای رقابت در مورد قیمت گذاری خودروهای 
مونتاژی و حاشــیه های پیرامون آن، در نهایت روز ۱۷ تیرماه در جلســه شورای رقابت، قیمت های پایه 
جدید به صورت مصوب اعلام شــد که در ایــن گزارش تغییرات قیمت های مصــوب اول و قیمت های 
جدید مورد بررسی قرار گرفت. به گزارش ایسنا، پس از تصویب و افزایش قیمت خودروهای داخلی، در 
نخســتین روزهای نیمه دوم فروردین ماه امسال، شورای رقابت تصمیم گرفت که برای اولین بار بر روی 

قیمت خودروهای مونتاژی هم دست بگذارد و تعیین کننده قیمت محصولات شرکت های......

کاهش ۷ درصدی طلای جهانی

کنعانی اعلام کرد

دلار جهانی در حالت تدافعیارتباط با باکو در مسیر سازنده قرار دارد
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گزیده خبر

رئیس قوه قضاییه مطرح کرد

پرونده مخدوش کنندگان امنیت روانی 
مردم یک هفته ای تعیین تکلیف شود

رئیس قــوه قضاییــه گفــت: در مقوله 
مخــدوش کــردن امنیت روانــی مردم، 
شاهد هستیم که برخی حرفی را به طرق 
مختلف بیان می کنند و منکر حرف خود 
نیــز نمی توانند شــوند؛ در اینجا گوینده 
حــرف، یا بــرای اظهارات خــود دلیل و 
مدرک دارد و یا ندارد؛ شاید بتوان ظرف 
یــک هفته این قبیل موضوعات را تعیین تکلیف کرد، لذا نباید در این موارد و به طور کلی 
تمامی مواردی که در مرئی و منظر مردم است، با اطاله مواجه باشیم و باید در رسیدگی ها 
تسریع شود.به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین 
محســنی اژه ای، امروز دوشنبه )۱۹ تیر( طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضاییه، 
ضمن اشــاره به برپایی باشکوه جشن عید غدیر در سراسر کشــور از جمله پایتخت ایران 
اســلامی، از همه دست اندرکاران برگزاری این مراسمات باشــکوه قدردانی به عمل آورد و 
حضور حماســی و ولایتمدارانه مردم در جشن عیدالله الاکبر را مایه یأس و ناامنی دشمنان 
و شیطنت صفتان دانست.محسنی اژه ای با اشاره به درس هایی که می توان از روز »مباهله« 
آموخت، گفت: اگر انسان به حقانیّت راه و مسیرش ایمان داشته باشد، قطعاً مشکلات برای 
او آسان می شود و حاضر است اگر لازم شد در مسیر اجرا و احقاق حق، همه هستی خود را 
به میدان بیاورد؛ از خداوند می خواهیم که به ما در مسیر احقاق حق استقامت عنایت فرماید. 
رئیــس قوه قضاییه در ادامه به اعضای »قرارگاه اجرای فرامین و سیاســت های مقام معظم 
رهبری در قوه قضاییه« دستور داد اقدامات عاجل تری را در راستای جامه عمل پوشاندن به 
فرامین و دســتورات رهبر انقلاب بویژه تحکیم امنیت روانی و فیزیکی مردم، در دستور کار 
قرار دهند.محسنی اژه ای تصریح کرد: دشمنان تلاش های مذبوحانه ای را برای ایجاد ناامنی 
در کشــور به خرج می دهند و تروریست ها را برای انجام عملیات تجهیز و تحریص می کنند 
و از انجام این تلاش های مذبوحانه دســت برنمی دارند؛ با این همه، متولیان امنیت کشور با 
هوشــیاری و مجاهدت، دشــمن را ناکام می گذارند.رئیس قوه قضاییه در ادامه با تبریک و 
تسلیت شــهادت دو تن از نیروهای فراجا در حادثه تروریستی کلانتری ۱۶ زاهدان و سایر 
شــهدای امنیت که در اثر اقدامات تروریســتی هدایت شــده از خارج به شهادت رسیدند، 
تاکیــد کرد: قوه قضاییه برای برقراری و تحکیم امنیت کشــور و مردم، هر نوع همکاری را 
با نیروهای مســلح و فراجا خواهد داشت؛ باید هوشیار باشیم چرا که دشمن در فکر تدارک 
اقدامات تروریســتی مشــابه حادثه کلانتری ۱۶ زاهدان می باشد؛ البته ان شاء الله به مقاصد 
شــوم خود نخواهند رســید و باید اعلام کنیم که برخی از عوامل و عناصر دشــمن در این 
ارتباط نیز دستگیر شده اند.محسنی اژه ای با اشاره به مقوله امنیت روانی مردم، اظهار داشت: 
دادستان ها و همه مسئولان ذیربط قضایی در برابر کسانی که به نحوی از انحاء با فعل و قول 
و نشــر دروغ درصدد آنند که مردم را پریشــان و مضطرب کنند و مسئله سازی کنند و آب 
به آسیاب دشــمن بریزند، اقدامات قانونی و قاطعانه را به عمل آورند و اجازه ندهند امنیت 
روانی مردم آسیب ببیند و دشمن در پیشبرد عملیات روانی خود به توفیق برسد. رئیس قوه 
قضاییه تصریح کرد: باید از همه کســانی که در قبال تثبیت امنیت روانی مردم و مقابله با 
ناهنجاری های اجتماعی دغدغه مند هستند و مطالبه گری می کنند، تقدیر به عمل آورد؛ من 
این موضوع را برای خوشامد کسی بیان نمی کنم بلکه حقیقتاً معتقدم که مطالبه گری آن ها 
امری مفید و نافع است و مسئولیت ما را سنگین تر می کند؛ در این راستا باید از افرادی که در 
کنار مطالبه گری، ارائه طریق نیز می کنند قدردانی مضاعف داشت؛ البته امیدواریم این افراد 
مطالبه گر مواظبت کنند تا ناخواسته آنچه را که دشمن خواهان آن هست را انجام ندهند و به 
زبان نیاورند.محسنی اژه ای گفت: قبلا هم بارها تاکید کردم سال گذشته هم متذکر شدم ما 
درخصوص برخی ناهنجاری های اجتماعی از جمله مقوله عفاف و حجاب، قانون داریم؛ البته 
این قضیه فقط منحصر به مقوله عفاف و حجاب نیست؛ علی ایحال این امر که مردم متدینّ بر 
به میدان آمدن همه مسئولان و متولیان برای اجرای قوانین ناظر بر مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی تاکید می کنند، بســیار مبارک و بابرکت اســت؛ ما در قوه قضاییه از این موضوع 
استقبال و حمایت می کنیم و تاکید داریم که همه باید تلاش کنیم مصوبات و قوانین موجود 
برای مقابله با ناهنجاری های اجتماعی، اجرایی گردند. در همین راســتا به سازمان بازرسی 
دستور داده ام که نسبت به اجرایی شدن مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی که در حکم 
قانون هســتند، نظارت داشته باشــند.رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: در جلسه سه شنبه 
هفته گذشته با رئیس جمهور، تاکید کردم که ما در حوزه مقابله با ناهنجاری های اجتماعی 
و مظاهر آن، قانون داریم و نباید منتظر لایحه مجلس در این خصوص باشیم چرا که ممکن 
است این مقوله زمان بر باشد؛ با همین قوانین موجود می توان در امر مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی اقداماتی را انجام داد؛ رئیس جمهور نیز از این موضوع اســتقبال کرد و مقرر است 
امروز جلسه ای در همین راســتا برگزار شود تا بتوانیم با حضور مقامات و مسئولان ذیربط 
تصمیمات و اقدامات مقتضی را ترتیب دهیم.محسنی اژه ای بیان داشت: تاکید عدلیه از سال 
گذشته بر این بوده و هست که بسیاری از ناهنجاری ها، جرم مشهود است و با همین قوانین 
موجود می توان با هنجارشکنان به ویژه افرادی که به صورت سازمان یافته در این راستا اقدام 
می کنند برخورد کرد، ولی متاسفانه به هر دلیل با جرم مشهود برخورد نمی شود.رئیس قوه 
قضاییه با اشاره به لایحه شورای حل اختلاف، گفت: موضوع شورای حل اختلاف تقریباً در 
مجلس در حال نهایی شــدن است و اگر با مشکل خاصی مواجه نشود، به زودی تبدیل به 
قانون می شود؛ بر همین اساس، معاون اول قوه قضاییه با همکاری رئیس مرکز توسعه حل 
اختلاف و معاونت راهبردی و سایر بخش های ذیربط نسبت به ایجاد ساختارها و سازوکارها 
و ابلاغ های مقتضی آمادگی داشــته باشــند تا به محض قانونی شدن لایحه شوراهای حل 
اختلاف، در عملیاتی و اجرایی شدن این قانون تعللی ایجاد نشود. محسنی اژه ای با اشاره به 
مقوله مقابله با مظاهر مختلف فساد در داخل و خارج از قوه قضاییه، اظهار کرد: همه مسئولان 
ذیصــلاح و بخش های نظارتی و حفاظتی واطلاعاتی در قوه قضاییه با اعمال نهایت تدبیر و 
دقت و رعایت جهات شــرعی و قانونی، مقوله مقابله با مظاهر مختلف فســاد از جمله فساد 
اقتصادی را در داخل و خارج از قوه قضاییه پیگیری کنند و نسبت به این موضوع حساسیت 
داشته باشند.رئیس قوه قضاییه در همین راستا گفت: غیر از دستگاه ها و بخش های نظارتی، 
هر مدیر و مســئولی در هر ســازمانی خود را موظف و مکلف بداند که در صورت مشاهده 
کوچکترین خلاء و نشانه های تخلف و فسادی در زیرمجموعه، با هماهنگی بخش های نظارتی 
و حفاظتی ذیصلاح، اقدامات مقتضی را انجام دهد؛ بدون تردید وقوع یک فساد و تخلف در 
یک مجموعه، توسط مدیر آن مجموعه زودتر و بهتر فهمیده می شود. رئیس قوه قضاییه بیان 
داشت: وقوع و رسوب فساد و تخلف در هر دستگاهی آسیب زاست و این آسیب زا بودن برای 
دستگاه ها و بخش های مقابله کننده با فساد نیز چنانچه خدایی ناکرده مبتلا به فساد شوند، 

بیشتر و سنگین تر است.

رئیس جمهور خطاب به دستگاه های مسئول:

به بهانه تاخیر در تصویب 
لایحه حجاب و عفاف، 
اجرای تکالیف خود را 

معطل نکنید

به بهانه تاخیــر در تصویب لایحه حجاب و عفاف، اجرای 
تکالیف خود را معطل نکنیــد رئیس جمهور تاکید کرد: 
هیچ دســتگاهی نباید به بهانه تاخیــر در تصویب لایحه 
جدید حجاب و عفاف، اجرای تکالیف خود در این زمینه را 
به معطل نماید. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در 
جلسه ویژه ای که صبح امروز )دوشنبه( به منظور بررسی 
آخرین وضعیت اجرای تکالیف قانونی دستگاه ها در حوزه 
حجاب و عفاف تشکیل شده بود، از دستگاه های مختلف 
از جمله وزارت کشور، وزارت ارشاد، قوه قضاییه و نیروی 
انتظامی خواست تا به تکالیف قانونی خود عمل نمایند و 
اجرای تکالیف قانونی هیچ دستگاهی نباید به بهانه تاخیر 
در تصویب لایحه جدید حجاب و عفاف معطل بماند. این 
جلسه در ادامه جلسات شــورای عالی انقلاب فرهنگی و 
همچنین سلسله جلساتی بود که به ریاست رئیس جمهور 
و با حضور ســران دیگر قوا و روسای دستگاه های ذیربط 
از زمستان ســال گذشــته به منظور ایجاد هماهنگی و 
هم افزایی بین دستگاه های مختلف در حال برگزاری است.

رئیسی در جلسه هیئت دولت تاکید کرد

پیگیری موارد اختلافی به دور از حاشیه آفرینی باشد
رئیــس جمهــور گفت: تفــاوت ســلیقه و اختلاف نظر 
در عرصه گســترده اداره امور کشــور طبیعی است، اما 
پیگیری موارد اختلافی بایــد از مبادی قانونی و حقوقی 
و به دور از هرگونه حاشــیه آفرینی و ارسال پیام اختلاف 
باشــد. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر 
امروز یکشــنبه در جلسه هیئت دولت، با اشاره به حضور 
ارزشــمند و تاریخی اقشار مختلف مردم در جشن بزرگ 
عید غدیر و تشکر از همه دســت اندرکاران برگزاری این 
جشن و پوشش مناسب رســانه ای آن، این شکوه به یاد 
ماندنی را نمادی از انســجام ملی حــول محور ولایت و 
همچنین جلوه گاه نشــاط اجتماعی دانست و بر افزایش 
بیــش از پیش زمینه های بروز و ظهور نشــاط اجتماعی 
در جامعــه تاکید کرد. رئیس جمهــور برگزاری مردمی 
مناسک وحدت بخشــی همچون جشن بزرگ عید غدیر 
را الگوی مناسبی برای مسئولان در همه ارکان حاکمیت 
دانســت و با تاکید بر پرهیز از هر اقدامی که پیام آن به 

جامعه، حتی احتمال وجود اختلاف میان قوا باشد، افزود: 
تفاوت سلیقه و اختلاف نظر در عرصه گسترده اداره امور 
کشور طبیعی اســت، اما پیگیری موارد اختلافی باید از 
مبادی قانونی و حقوقی و به دور از هرگونه حاشیه آفرینی 
و ارســال پیام اختلاف باشــد.  رئیس جمهور در بخش 
دیگری از ســخنانش قانون ایجاد و فعالیت برخی شوراها 
که نمایندگان آنها از سوی وزرا تعیین می شوند، اما پس 
از انتصاب، دولــت امکان نظارت بر عملکرد آنها را ندارد، 
دارای اشــکال دانســت و گفت: این قانون نیاز به اصلاح 
دارد، چرا که منطقی نیســت فردی بــه عنوان منصوب 
دولت در مجموعه ای فعالیت کند،  اما دولت و اعضای آن 
امکان نظارت بر عملکرد او را نداشــته باشند. رئیسی بر 
ضرورت پاســخگویی سریع، اثرگذار و مستدل دستگاه ها 
به شبهاتی که در مورد حوزه های تخصصی دولت مطرح 
می شــود، تاکید و وزرا را مکلف کرد نســبت به ابهامات 

مطرح شده در کمترین زمان ممکن پاسخ دهند.

ســخنگوی وزارت خارجه با بیان این که معتقدیم ســه دولت 
اروپایی عضو برجام ) فرانســه،آلمان و انگلیس( به اندازه آمریکا 
در عدم اجرای تعهدات خود در برجام مســئولیت دارند، گفت: 
این ســه دولت باید پاســخگوی کوتاهی خود باشند. به گزارش 
ایســنا، ناصر کنعانی در نشست خبری امروز خود ادامه داد: این 
که آنها  به رغم کوتاهی های خود در موضع مدعی بنشــینند و 
علیه ایران اتهاماتی را مطرح کنند و یا تحریم هایی را علیه ایران 
اعمال کنند، اقدامی غیرقانونی و غیرقابل پذیرش اســت. وی با 
بیان این که ما این اقدامات را غیرســازنده و حرکت در مســیر 
بی نتیجه می دانیم، گفت: آنها به جای اتهام زنی باید پاسخگوی 
مســئولیت خود در مورد برجام باشــند و به تعهدات خود عمل 
کنند. سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ  به سوالی در مورد 
ادعاهای کویت مبنی بر این که ایران حقی در میدان گازی آرش 

نــدارد، گفت : ما در چارچوب گفت وگوهای دو جانبه با مقامات 
کویت مسائل مربوط به این موضوع را در حال پیگیری داریم. وی 
همچنین در پاسخ به سوالی در مورد اخبار منتشر شده در ارتباط 
با آنچه که انجام مذاکرات میان ایران و رژیم صهیونیســتی برای 
تبادل اسرا عنوان شده اســت، گفت: ما برای اظهارات رسانه ای 
منابع رسانه ای رژیم صهیونیستی و مقامات این رژیم که با اهداف 
و انگیزه های سیاسی اقدام به ایجاد موج رسانه ای می کنند ارزشی 
قائل نیستیم . وی گفت: ما این گونه اخبار  را در راستای سیاست 
توام با موج آفرینی رژیم صهیونیستی می دانیم و ارزشی برای آن 
قائل نیستیم. سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در پاسخ به 

سوالی در مورد پیگیری های ایران در ارتباط با حق آبه کشورمان 
از هیرمنــد تصریح کرد: گفت وگوها در ســطوح مختلف در این 
ارتباط با دولت سرپرســتی موقت افغانســتان برقرار  و پیگیری 
ایــن موضوع با جدیت ادامه دارد. کنعانی تاکید کرد: تامین حق 
آبه ایران از هیرمند یکی از اقدامات توام با حسن نیتی است که 
به ما نشان می دهد دولت سرپرستی موقت افغانستان روابط دو 
کشــور را مبتنی بر منافع مشترک دو کشور دنبال می کند . وی 
تاکید کرد: این انتظار به حق ایران است که میزان دقیق حقآبه 
خود را از هیرمند داشــته باشد. ســخنگوی وزارت امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به سوال ایسنا در مورد اظهارات 

اخیر »جیک سالیوان « مشاور امنیت ملی آمریکا مبنی بر اینکه 
مذاکرات غیر مستقیم با ایران برای آزادی شهروندان آمریکایی در 
جریان است و این که آخرین اخبار در مورد تبادل زندانیان بین 
دو کشور  چیست؟ گفت: همان طور که در جلسات قبل توضیح 
دادم ما از همه مســیرهای دیپلماتیک از جمله گفت وگوهای با 
واســطه و تبادل پیام با واسطه برای احقاق حقوق مردم ایران از 
جمله  در بحث رفع انسداد دارایی های بلوکه شده ایران ، آزادی 
زندانیان و مذاکرات رفع تحریم ها استفاده می کنیم . وی گفت : 
تلاش های دیپلماتیک در مورد آنچه که اشاره کردم ، ادامه دارد 
. سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در مورد روابط 
ایران و لیبی گفت: لیبی ســطح روابط خود را با ایران گسترش 
داده اســت و در همین چارچوب سفیر لیبی در تهران به تازگی 

استوارنامه خود را به رییس جمهور ارائه کرد.

ارتباط با باکو در مسیر سازنده قرار داردکنعانی اعلام کرد

وزیر خارجه عمان گفت که توافق تهران و ریاض نتایج مثبتی برای منطقه به دنبال خواهد داشت. به گزارش ایسنا به 
نقل از الجزیره، بدر بن حمد البوســعیدی، وزیر خارجه عمان در اظهاراتی گفت که ایران همســایه ی ما است و با آن 
همزیستی داریم و برای ایجاد ثبات می توانیم مشکلات را پشت سر بگذاریم. وی گفت که توافق تهران و ریاض نتیج 
مثبتی برای منطقه به همراه خواهد داشــت. حدود یک ماه پیش و در آســتانه برگزاری مراسم حج، سفارت ایران در 
عربستان و کنسولگری کشورمان در جده به صورت رسمی بازگشایی شد. همچنین در ۲۷ خرداد ماه ۱۴۰۲ »فیصل 
بن فرحان« وزیر امور خارجه عربســتان بعد از ۱۷ سال به تهران سفر کرد و در جریان نشست مطبوعاتی مشترک با 
حسین امیرعبداللهیان، همتای ایرانی خود اعلام کرد: به زودی سفارت ما در تهران بازگشایی می شود. ناصر کنعانی، 
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران نیز اخیرا در نشست مطبوعاتی خود با خبرنگاران با بیان اینکه مقدمات بازگشایی سفارت عربستان در تهران و 

کنسولگری این کشور در مشهد فراهم شده است، گفت: بر اساس گفته مقامات عربستان سعودی ان شاءالله به زودی شاهد این اتفاق خواهیم بود.

معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه باید از غافلگیری فناورانه در آینده پیشگیری شود، گفت: بر این اساس، امروز تحقیق 
و بررســی درباره فناوری های شالوده شکن را در دستور کار خود داریم. به گزارش ایسنا، امیر دریادار حبیب الله سیاری در مراسم 

گرامیداشت نودمین سالگرد تأسیس دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش )دافوس( که صبح امروز )دوشنبه( در این دانشگاه برگزار شد، ضمن تبریک این مناسبت اظهار 
داشــت: در ســال ۱۳۵۹ با شروع جنگ تحمیلی، اســاتید دافوس برای طراحی عملیات های مهم به صحنه جنگ شتافتند که در این زمینه می توان به عملیات های 
طریق القدس، ثامن الائمه )ع( و بیت المقدس اشاره کرد. در سال ۱۳۶۹ با ادغام دافوس ها، دافوس ارتش جمهوری اسلامی ایران تشکیل شد. وی با بیان اینکه هرکجا 
پیش بینی و آینده نگری کردیم، موفق و سربلند شدیم به نقش مؤثر شهید صیاد شیرازی در طراحی عملیات بیت المقدس اشاره کرد و افزود: در زیر گلوله و بمباران، 
فرماندهی و مدیریت کردن کار مشکلی است و اگر رشادت و ولایتمداری و تسلط بر میدان که از دل دوره ها و آموزش های مراکز علمی از جمله دافوس به دست می آید، 
وجود نداشته باشد، موفقیت امکان پذیر نیست. معاون هماهنگ کننده ارتش با اشاره به اهمیت نیروی انسانی در اقتدار دفاعی اظهار داشت: نیروی انسانی بزرگترین 

سرمایه معنوی سازمان است و نیروی انسانی باکیفیت موجب رشد و تعالی هر سازمانی می شود.

عمان: توافق تهران و ریاض نتایج مثبتی برای 
منطقه دارد

امیر سیاری: تحقیق درباره فناوری های شالوده شکن 
را در دستور کار داریم
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گزیده خبر

جزئیات راه اندازی قرارداد 
آتی شمش طلا

قرارداد آتی شمش طلای خام تحویل ۲۹ شهریورماه سال جاری از امروز ۱۹ تیرماه 
راه اندازی شــده است و تا ۲۹ شهریورماه قابل معامله خواهد بود. به گزارش ایسنا، 
قراردادهــای آتــی در اولین روز معاملاتی بدون حد نوســان قیمتی، با دوره پیش 
گشــایش به مدت ۳۰ دقیقه در ابتدای جلســه معاملاتی آغاز و پس از انجام حراج 
تک قیمتی راس ســاعت ۱۰:۳۰ با دوره معاملاتی و اعمال حد نوسان قیمت روزانه 
ادامه می یابد. قیمت پایه قرارداد آتی همان قیمت کشف شده در حراج تک قیمتی 
خواهد بود که مبنای حد نوسان قیمت روزانه برای ادامه معاملات در حراج پیوسته 
قرار خواهد گرفت. در صورت انجام نشدن معامله در حراج تک قیمتی قرارداد آتی 

متوقف و مجددا همین فرایند روز کاری بعد تکرار خواهد شد.

دلار جهانی در حالت تدافعی
دلار روز دوشنبه )۱۰ جولای( در حالت تدافعی قرار گرفت زیرا 
سرمایه گذاران انتظارات خود را در مورد افزایش بیشتر نرخ بهره 
در ایالات متحده کاهش دادند، پس از اینکه داده های مشــاغل 
ایالات متحده نشان داد که کمترین افزایش طی یک تا یک سال 
و نیم اخیر را ثبت کرده است. به گزارش ایسنا به نقل از بیزنس، 
آمارهای روز جمعه نشــان داد که اقتصاد ایالات متحده در ماه 
گذشــته ۲۰۹هزار شغل ایجاد کرده اســت و برای اولین بار در 
۱۵ ماه گذشــته انتظارات بازار را از دســت داد. این امر باعث 
شد در روز جمعه بازدهی خزانه داری ایالات متحده کاهش یابد 
و دلار در برابر ســبدی از ارزها تقریبا یک درصد کاهش یابد در 
حالــی که ین و پوند افزایش یافتند. ین ژاپن در معاملات اولیه 
روز دوشنبه آســیا با بیش از ۰.۲ درصد کاهش به ۱۴۲.۴۵ در 
هر دلار رســید و بخشــی از افزایش ۱.۴ درصدی خود در روز 
جمعه را کاهش داد.  جفت دلار/ین به ویژه نســبت به بازدهی 
ایالات متحده حساس است زیرا نرخ بهره در ژاپن نزدیک به صفر 
است. پوند انگلیس نزدیک به اوج بیش از یکساله ۱.۲۸۵۰ دلار 
در روز جمعه تقویت و آخرین بار با ۱.۲۸۳۲۵ دلار معامله شد 
زیرا پیش بینی ها افزایش یافت که تورم سرســخت در انگلیس 
بانک انگلیس را مجبور می کند تا نرخ بهره را به بالاترین میزان 

طی ۲۵ سال گذشته یعنی ۶.۵ درصد در دسامبر افزایش دهد. 
یورو پس از افزایش ۰.۷ درصــدی در روز جمعه، ۰.۰۷ درصد 
کاهش یافت و به ۱.۰۹۶۲ دلار رســید، در حالی که شــاخص 
دلار آمریکا ۰.۰۶ درصد افزایش یافت و به ۱۰۲.۳۶ رســید اما 
فاصله چندانی با پایین ترین سطح ۱۰۲.۲۲ دو هفته اخیر در روز 
جمعه نداشت. در آسیا، داده های روز دوشنبه نشان داد که تنزل 
قیمت های در کارخانه چین در ماه ژوئن بیشتر شده و انتظارات 
را از دســت داده، در حالی کــه قیمت های مصرف کننده بدون 
تغییر باقی مانده زیرا بهبود پــس از کووید )COVID( متزلزل 
شده است. واکنش بازار به داده ها تا حد زیادی خاموش بود زیرا 
این امیــد را تقویت کرد که مقامات چینی به زودی از اقدامات 
محرک بیشتری برای اقتصاد رونمایی خواهند کرد. در نتیجه، 
یوان فراســاحلی و دلار اســترالیا که به عنوان نماینده ای برای 
یوان در بازارهای بین المللی در نظر گرفته می شــود زیرا چین 
بزرگترین خریدار صادرات استرالیاست تنها پس از انتشار داده 
 اندکی کاهش یافت. یوان فراساحلی آخرین بار با ۷.۲۲۹۰ در هر 
دلار معامله شد، در حالی که دلار استرالیا ۰.۱۴ درصد کاهش 
یافت و رقم ۰.۶۶۸۳ دلار را ثبت کرد. دلار نیوزیلند نیز با ۰.۱۲ 

درصد کاهش به ۰.۶۲۰۱۵ دلار رسید.

 شهردار کرمانشاه: 

  »ميراث فرهنگي« تکليف ما را در پروژه »تله 
کابين« مشخص کند

 شهردار کرمانشاه با اشــاره به مشکلات میراثي پروژه تله کابین کرمانشاه، از مجموعه 
میراث فرهنگي خواســت تا تکلیف شهرداري کرمانشــاه در زمینه اجراي این پروژه را 
مشــخص کند.نادر نوروزي در نشســت استاندار با مجموعه ســازمان سرمایه گذاري 
شــهرداري کرمانشاه، با اشــاره به مشــکلات میراثي پروژه تله کابین گفت: این پروژه 
چندســال پیش با ایراداتي از سوي میراث فرهنگي مواجه شد که در نهایت مقرر شد با 
قدري جابجایي ایستگاه ابتدایي آن در ابتداي پارک کوهستان و در کنار بیمارستان امام 
حسین )ع( واقع شود. وي افزود: باتوجه به این تغییرات سرمایه گذار پاي کار آمده و از 
۱۲ پایه پروژه در یک مســیر ۱۱۵۰ متري، هشت پایه آن احداث شد که باز هم میراث 
مخالفــت کرده و اجازه ادامه کار را نداد. نوروزي گفت: این بار مجموعه میراث فرهنگي 
عنوان کردند که خط از محدوده پارینه سنگي عبور مي کند و پژوهشگاه میراث فرهنگي 
این بار مسیر خط پروژه را از محدوده پارینه سنگي جدا کرد. وي افزود: ایستگاه پایاني 
مجموعه هم ۳۰ هکتار بود که با محدودیت هاي صورت گرفته به ۶.۶ هکتار تقلیل پیدا 
کرد. شهردار کرمانشاه گفت: با اعلام این محدودیت ها هنوز میراث فرهنگي تکلیف ما 
را مشــخص نکرده که بتوانیم این پروژه را ادامه دهیم. نوروزي گفت: متاســفانه در این 
زمینه ما با یک مجموعه طرف نیستیم و میراث فرهنگي استان، پایگاه جامع تاقبستان و 
پژوهشکده میراث فرهنگي هر کدام جداگانه اعمال نظر کرده و نظراتشان با هم مغایرت 
دارد که موجب سردرگمي ما شده است. وي افزود: انتظار ما از مسئولان میراث فرهنگي 
این است که هرچه سریعتر تکلیف ما در این زمینه مشخص کنند. محمدطیب صحرایي 
استاندار کرمانشاه هم پس از شنیدن این صحبت ها و تشریح جزییات محل اجراي پروژه 
و اسناد مربوط به آن از شهردار کرمانشاه خواست طي جلسه اي با حضور مدیرکل میراث 
فرهنگي اســتان نقاط مســئلهدار آن را مطرح کرده و به یک جمع بندي در این زمینه 
برســند تا در هفته آینده این موضوع در جلسهاي با حضور وزیر میراث فرهنگي مطرح 

شده و براي آن چاره اندیشي شود

دستور آسفالت کوچه هاي محله طاقبستان 
صادر شد

 
 کاروان خدمت شــهرداري کرمانشــاه به محله قدیمي طاقبســتان در منطقه 
پنج شــهرداري رسید.به گزارش خبرنگار ایمنا، پس از اقامه نماز ظهر در محل 
امامزاده ابراهیم )ع( محله قدیمي طاقبســتان، شهردار کرمانشاه پاي صحبتها و 
درد دل اهالي محله نشست.در این ملاقات که تعداد ۶۸ نفر از مراجعان مسائل 
و مشــکلات خود را مطرح کردند، عمده درخواستها مربوط به آسفالت معابر و 
کوچهها و مشــکلات ساختوساز بود و تعدادي نیز جهت دریافت کمک مالي از 
محل ماده ۱۷ مراجعه کرده بودند و شــهردار کرمانشاه دستوراتي براي تسریع 
در امور درخواســتي مراجعان صادر کــرد .  در ادامه تعدادي از معتمدان محله 
طاقبستان با حضور در محل امام زاده ابراهیم )ع( و در دیدار با شهردار کرمانشاه 
خواهان آســفالت کوچههاي منطقه شــدند که نوروزي دستورات آسفالت تمام 
کوچههاي محله طاقبســتان را با قید فوریت صــادر کرد.در پایان نادر نوروزي، 
شــهردار کرمانشــاه در گفتوگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: امروز توفیق داشتم 
به همراه معاونان و مدیران شــهرداري براي دیدار مردم شریف محله طاقبستان 
بــه امامزاده ابراهیم )س( بیایم و پاي درد دل مؤمنین و اهالي محل بنشــینم. 
وي افزود: دستورات لازم براي انجام امور و درخواستهایي که در توان شهرداري 

است، صادر شد و امید است در بهبود شرایط منطقه مفید واقع شود.

شهربازي کرمانشاه شهريور امسال کلنگ زني 
ميشود

  شهردار کرمانشاه از کلنگ زني پروژه شهربازي کرمانشاه در شهریور ماه امسال 
خبر داد. به گزارش ایســنا، نادر نوروزي در نشســت استاندار با مجموعه سازمان 
ســرمایه گذاري شهرداري کرمانشاه با اشــاره به نیاز مبرم شهر به یک شهربازي 
گفت: در همین راســتا بسته سرمایه گذاري شــهربازي کرمانشاه واقع در تقاطع 
ولایت آمده شــده و در شهریورماه این پروژه کلنگ زني مي شود.وي افزود: طبق 
برآوردهــاي صــورت گرفته این پروژه ظرف ۱۸ ماه یا نهایتــا ۲۴ ماه آماده بهره 
برداري مي شــود . نوروزي با تاکید بر استفاده از تجهیزات به روز و مدرن در این 
مجموعه گفت: در تلاش هســتیم یــک مجموعه تفریحي متنوع و به روز را براي 
تفریح و ســرگرمي مردم کرمانشاه فراهم کنیم. صادق همه خاني، معاون مالي و 
اقتصادي سازمان سرمایه گذاري و مشارکت هاي مردمي شهرداري کرمانشاه هم 
در این نشســت در تشریح بسته سرمایه گذاري شــهربازي کرمانشاه گفت: براي 
جذب ســرمایه گذاران در این پروژه، بسته سرمایه گذاري آن آماده شده که تمام 
جزییات و زیرســاخت ها و هزینه ها و درآمدها و ... درآن مشخص شده است.پ 
وي افزود: طبقه بســته تدوین شــده در این مجموعه ۱۳ هکتــاري، ۶.۶ هکتار 
کاربــري تفریحات آبي، ۱.۸ هکتار کاربري فضاي ســبز،  ۱.۳ هکتار معابر، ۱.۸ 
هکتار پارکینگ و مابقي براي کاربري تفریحات روباز در نظر گرفته شده است. وي 
افزود: در این مجموعه هفت نوع تفریحات آبي، ۹ دســتگاه مدرن بازي و ۱۵۰۰ 
متر مربع فضاي بازي سرپوشــیده در نظر گرفته شده و تلاش کرده ایم که تنوع 
لازم را در تفریحات و ســرگرمي ها لحاظ کنیم. این مسئول با اشاره به موقعیت 
خوب این مجموعه گفت: دسترسي آسان به شبکه معابر و ورودي هاي اصلي شهر 
و نزدیکي به مجموعه گردشــگري تاقبستان از جمله مزایاي این پروژه محسوب 
مي شود.همه خاني، رقم مورد نیاز براي سرمایه گذاري در این پروژه را بر اساس 
محاســبات انجام شده در اسفندماه سال گذشته حدود ۱۸۹ میلیارد تومان اعلام 
کرد. وي افزود: این پروژه طبق برآوردهاي صورت گرفته در همان تاریخ، ســالانه 
۱۰۳ میلیارد تومان درآمد خواهد داشــت، بنابراین برگشت اصل سرمایه طي ۱۸ 
مــاه امکان پذیر خواهد بود. همه خاني، مدت زمان لازم براي اجراي این پروژه را 

نیز ۱۸ ماه اعلام کرد.

انجام 757 مورد عمليات توسط آتشنشاني 
در کرمانشاه

 
فرهاد فرهودي رئیس سازمان آتشنشاني و خدمات ایمني شهرداري کرمانشاه 
از انجام ۷۵۷ مورد عملیات توسط آتشنشاني کرمانشاه در سه ماهه اول امسال 
خبــر داد و گفــت : از مجموع این عملیات، ۳۵۸ عملیــات مربوط به حوادث 
امداد و نجات و ۳۹۹ عملیات مربوط به آتش ســوزي اســت. رئیس ســازمان 
آتش نشــاني وخدمات ایمني شهرداري کرمانشــاه افزود: در راستاي اقدامات 
پیشگیرانه و آمادگي به منظور مقابله با حوادث غیر مترقبه و صیانت از سرمایه 
گذاریهاي انجام شــده طي این مدت ۴۱ مورد استقرار ایمني خودروهاي آتش 
نشاني مراسمات ملي، مذهبي، ورزشي و.. صورت گرفته است.وي با بیان اینکه 
در مجموع جان ۲۰۱ نفر از شــهروندان در عملیاتهاي امداد این سازمان نجات 
یافته است، گفت: متأسفانه در حوادث این سه ماه سال ۵ نفر فوتي و ۱۲۸ نفر 
مصدوم داشتیم. فرهودي افزایش فرهنگ ایمني و رعایت توصیههاي ایمني را 
در کاهش حوادث موثر دانست و بیان کرد: از شهروندان انتظار داریم از اشغال 
کردن شــماره تلفن ۱۲۵ آتش نشــاني جدا خودداري کنند تا خداي ناکرده 
با تاخیر در عملیات امداد رســاني و اطفاي حریق جان و ســلامت شهروندان 
بــه مخاطره نیفتد. وي با تاکید بر اینکه با شــروع فصــل گرما و افزایش آتش 
ســوزي باغات، مزارع و علفزارها سازمان آتش نشاني کرمانشاه از تمام ظرفیت 
و امکانــات خود در جهت مبارزه با حریق علفزارها اســتفاده خواهد کرد، بیان 
کرد: باغداران و اصنافي که در مجاورت مراتع و زمینهاي غیر محصور اســتقرار 
دارند، توصیه کرد تا براي جلوگیري از ســرایت آتش سوزیهاي احتمالي و بروز 
خســارات مالي، علفها را از بین ببرند و در مرز بین باغات و اطراف محل کسب 
خود آتشــبر ایجاد کنند. رئیس سازمان آتش نشاني وخدمات ایمني شهرداري 
کرمانشــاه از شــهروندان خواست تا از پرتاب ته ســیگار روشن و پسماندهاي 
شیشــهاي در دامان طبیعت و علفهاي خشــک خودداري کنند و در سفرهاي 
طبیعت گردي خود از خاموش کردن کامل چوبهاي نیمه سوخته آتش، کاملا 
مطمئن شــوند.  فرهودي گفت: سازمان آتش نشاني شهرداري کرمانشاه با ۱۱ 
ایســتگاه، ۲۹۰ نفر نیروي آتش نشان و ۴۶ دستگاه خودرو عملیاتي بهصورت 

شبانهروزي در خدمت همشهریان است .

آماده شدن بسته سرمايه گذاري پروژه 
شهربازي کرمانشاه

 همه خاني معاون مالي و اقتصادي ســازمان سرمایه گذاري و مشارکتهاي مردمي شهرداري 
کرمانشاه در نشست با استاندار در تشریح بسته سرمایه گذاري شهربازي کرمانشاه گفت : براي 
جذب ســرمایه گذاران در این پروژه، بسته سرمایه گذاري آن آماده شده که تمام جزییات و 
زیرساختها و هزینهها و درآمدها و ... درآن مشخص شده است. وي افزود: طبقه بسته تدوین 
شده در این مجموعه ۱۳ هکتاري،   ۶ هکتار کاربري تفریحات آبي، ۱.۸ هکتار کاربري فضاي 
ســبز، ۱.۳ هکتار معابر، ۱.۸ هکتار پارکینگ و مابقي بــراي کاربري تفریحات روباز در نظر 
گرفته شده است. وي افزود: در این مجموعه هفت نوع تفریحات آبي، ۹ دستگاه مدرن بازي 
و ۱۵۰۰ متر مربع فضاي بازي سرپوشیده در نظر گرفته شده و تلاش کرده ایم که تنوع لازم 
را در تفریحات و سرگرمیها لحاظ کنیم. این مسئول با اشاره به موقعیت خوب این مجموعه 
گفت: دسترسي آسان به شبکه معابر و ورودیهاي اصلي شهر و نزدیکي به مجموعه گردشگري 
تاقبستان از جمله مزایاي این پروژه محسوب میشود. همه خاني، رقم مورد نیاز براي سرمایه 
گذاري در این پروژه را بر اساس محاسبات انجام شده در اسفندماه سال گذشته حدود ۱۸۹ 
میلیارد تومان اعلام کرد. وي افزود: این پروژه طبق برآوردهاي صورت گرفته در همان تاریخ، 
ســالانه ۱۰۳ میلیارد تومان درآمد خواهد داشت، بنابراین برگشت اصل سرمایه طي ۱۸ ماه 

امکان پذیر خواهد بود.
همه خاني، مدت زمان لازم براي اجراي این پروژه را نیز ۱۸ ماه اعلام کرد .

از تعامل و همکاري بيمارستان محمد 
کرمانشاهي تجليل شد

 شهرداري و شوراي اسلامي شهر کرمانشاه با اهداي لوح تقدیر از رئیس و جمعي از مدیران
 بیمارســتان فوق تخصصي کودکان محمد کرمانشاهي تجلیل نمود. به گزارش اداره 
ارتباطات ســازمان فرهنگي، اجتماعي و ورزشي شــهرداري کرمانشاه؛ طي نشستي با حضور 
وحید جهانگیري رئیس اداره ســلامت معاونت اجتماعي سازمان فرهنگي و جمعي از مدیران 
شهرداري از حمایت بیمارســتان فوق تخصصي کودکان دکتر محمد کرمانشاهي تقدیر و بر 
استمرار تعاملات و برنامه هاي مشترک تاکید شد. برپایه ي این گزارش؛ الواح تقدیر به آقایان 
دکتر فریبرز لطفي رئیس بیمارستان فوق تخصصي محمد کرمانشاهي، دکتر بیژن نوذري مدیر 
بیمارستان، عزیزاله امیدي مدیر امور اداري و دکتر مسعود نوروزي متخصص اطفال تقدیم شد. 
گفتني است؛ تعامل بیمارستان محمد کرمانشــاهي در اجراي طرح هاي پایش و پیشگیري 
شــهرداري کرمانشاه که در این مدت کادر درماني در اداره سلامت معاونت اجتماعي سازمان 
فرهنگي، اجتماعي و ورزشــي شهرداري کرمانشاه در فرهنگسراي شهید حاج قاسم سلیماني 
مستقر بودند شرایط مناسبي را براي ارایه خدمات پزشکي فراهم نمود. شایان ذکر است؛ دکتر 
فریبرز لطفي رئیس بیمارستان فوق تخصصي محمد کرمانشاهي در این نشست از حمایت و 

همکاري دکتر نوروزي شهردار و اعضاي شوراي اسلامي شهر کرمانشاه تجلیل نمود.

کسر از حقوق پرسنل شهرداري کرمانشاه 
صورت نخواهد گرفت

مرکز اطلاع رساني شهرداري کلانشهر کرمانشاه در اطلاعیه اي اعلام کرد که بنا به دستور شهردار 
کرمانشاه، هیچ گونه کسري از حقوق پرسنل شهرداري صورت نخواهد گرفت. به گزارش خبرنگار 
ایمنا در این اطلاعیه آمده اســت: » ضمن عرض سلام و خسته نباشید خدمت تمامي همکاران 
سخت کوش مجموعه شهرداري کرمانشاه، پیرو شایعات مطرح شده مبني بر کاهش اضافه کار و 
به تبع کاهش حقوق پرســنل شهرداري، به اطلاع میرساند که این موضوع به هیچ عنوان صحت 
نداشــته و بنابر دستور نادر نوروزي شهردار کرمانشــاه، تمامي مطالبات پرسنل همچون سنوات 
گذشــته پرداخت خواهد شد.  در پایان این اطلاعیه آمده اســت: بنابر تأکیدات همواره شهردار 
محترم، پیگیري مشکلات پرسنل اولویت بوده و تمامي همکاران بخصوص مجموعه مالي و منابع 
انساني شهرداري کرمانشاه در تلاش اند که بتوانند شرایط کاري و معیشتي پرسنل محترم 

را سامان بخشند.  

قیمت طلا امروز)دوشــنبه( پس از آن که داده های مشــاغل ایالات متحده در هفته گذشته تردیدهایی را در مورد قدرت بازار کار 
ایجاد کرد، تغییر چندانی نداشت و سرمایه گذاران را بر آن داشت که نسبت به مسیر افزایش نرخ بهره فدرال رزرو تردید بیشتری 
داشته باشند. به گزارش ایسنا، بهای هر اونس طلا تا ساعت ۸ صبح به وقت شرقی با ۰.۹ درصد کاهش به ۱۹۲۳ دلار و ۵۰ سنت 
رسید و قیمت طلای آمریکا نیز با ۰.۰۵ درصد کاهش به ۱۹۲۴ دلار و ۵۰ سنت رسید. گزارش اشتغال روز جمعه نشان داد که 
اقتصاد ایالات متحده کمترین مشاغل را در ۲ تا ۲.۵ سال اخیر در ماه ژوئن ایجاد کرده اما رشد مداوم دستمزدها نشان دهنده شرایط سخت بازار کار است. قیمت ها 
از زمان رسیدن به سطوح نزدیک به رکورد در اوایل ماه مه بیش از ۷ درصد کاهش یافته است زیرا سرمایه گذاران انتظارات خود را برای پایان  دادن به چرخه افزایش 
نرخ بهره فدرال رزرو کاهش داده اند. با این حال، نظرسنجی نشان داد که تعداد فزاینده ای از کشورها ذخایر طلا را به عنوان محافظت در برابر تحریم های اعمال شده 
توسط غرب علیه روسیه به کشور باز می گردانند. اس پی دی آر گلد تراست، بزرگ ترین صندوق سرمایه گذاری تحت پشتوانه طلا در جهان، اعلام کرد که دارایی های 
آن در روز جمعه ۰.۳ درصد کاهش یافت. بر اساس گزارش رویترز، در بازار سایر فلزات گرانبها، نقره در ۲۳.۰۵ دلار در هر اونس ثابت بود، پلاتین با ۰.۱ درصد کاهش 

به ۹۰۷ دلار و ۳۴ سنت رسید و پالادیوم با ۰.۴ درصد کاهش به ۱۲۳۸ دلار و ۸۶ سنت رسید.

ژاپن با کاهش شــکاف تجاری، برای چهارمین ماه مازاد حساب جاری را ثبت کرد. به گزارش ایسنا، آمارهای وزارت دارایی ژاپن 
امروز دوشــنبه)۱۰ جولای( نشان داد که مازاد حساب جاری ژاپن در ماه مه، در چهارمین ماه متوالی افزایشی، با کاهش کسری 

تجاری این کشور و افزایش درآمد حاصل از سرمایه گذاری در خارج از کشور، بیش از دو برابر شد. مازاد حساب جاری در ماه مه به ۱.۸۶ تریلیون ین )۱۷.۵۶ میلیارد 
دلار سنگاپور( رسید، در حالی که در همان ماه سال قبل ۷۷۳ میلیارد ین بود و کمتر از میانگین پیش بینی اقتصاددانان برای مازاد ۱.۸۸ تریلیون ین در نظرسنجی 
رویترز بود. یک مقام وزارتخانه اعلام کرد که کسری تجاری از ۱.۸ تریلیون ین در مه ۲۰۲۲ به ۱.۲ تریلیون ین کاهش یافته است. مازاد درآمد اولیه به ۳.۶ تریلیون 
ین رسید که نسبت به ۳.۱ تریلیون ین در ماه مشابه سال قبل افزایش یافت که منجر به مازاد کلی برای چهارمین ماه متوالی شد. موقعیت ژاپن به عنوان یک نیروگاه 
صادراتی نیز در ســال های اخیر کاهش یافته اســت، به این دلیل که شرکت ها تولید خود را به خارج از کشور منتقل کرده اند و سرمایه گذاری در خارج از کشور را به 

ستونی از قدرت درآمد کشور تبدیل کرده اند.

کاهش شکاف تجاری عامل صعود مازاد حساب کاهش ۷ درصدی طلای جهانی
جاری ژاپن
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گزیده خبر

قیمت نفت نزولی شد
قیمت نفت در معاملات دوشــنبه بازار آســیا که سرمایه گذاران در آستانه 
انتشــار آمار اقتصادی جدید در آمریکا و چین محتاط بودند، کاهش پیدا 
کرد. به گزارش ایســنا، بهای معاملات نفت برنت با ۵۱ سنت معادل ۰.۷ 
درصد کاهش، به ۷۷ دلار و ۹۶ ســنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات 
وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۵۲ ســنت معادل ۰.۷ درصد کاهش، 
به ۷۳ دلار و ۳۴ ســنت در هر بشکه رســید. به گفته تینا تنِگ، تحلیلگر 
شــرکت "سی ام ســی مارکتس"، معامله گران نفت ممکن است در آستانه 
انتشار شاخص قیمت مصرف کننده آمریکا و آمار اقتصادی چین در اواخر 
هفته جاری، محتاط شده باشند. با این حال، قیمت نفت ممکن است پس 
از اعلام برنامه های اوپک پلاس برای کاهش بیشتر عرضه، بهبود پیدا کند. 
آمار رسمی نشان داد قیمت درب کارخانه چین در ژوئن، با سریع ترین روند 
در بیش از هفت ســال گذشته کاهش یافت و روند بهبود اقتصادی دومین 
اقتصاد بزرگ جهان آهسته شد. هر دو شاخص قیمت نفت هفته گذشته، 
به دنبال وعده عربستان سعودی و روسیه برای کاهش بیشتر تولید در ماه 
اوت، بیش از چهار درصد رشد کرده و به بالاترین حد خود از ماه مه صعود 
کرده بودند. موکش شادِف، مدیر واحد معاملات نفت و پایین دستی شرکت 
"ریســتاد انرژی" در این باره گفت: کندی اقتصادی چین برخلاف ابهامات 
موجود در بازار نفت است. بی ثباتی بازار نفت با کشمکشی که بین نگرانی ها 
نســبت به تقاضای اقتصادهای غربی برای سوخت و استراتژی های کنترل 

عرضه اوپک وجود دارد، تشدید شده است. 

نشست کمیته مشترک عربستان و کویت در سایه اختلاف بر سر »میدان آرش«

منابع خبری از برگزاری نشســت کمیته مشــترک نفتی عربســتان و 
کویت و تاکید بر تســریع روند اقدامات در میادین مشترک خبر دادند. 
به گزارش ایسنا به نقل از الخلیج آنلاین، در حالی که اخیرا بحث هایی 
در خصوص میدان گازی آرش مطرح شده است، کمیته دائم مشترک 
کویت و عربستان، تســریع روند اقدامات در پروژه های نفتی مرتبط با 
مناطق مشترک را بررســی کرد. بر اساس این گزارش، نشست کمیته 
مشــترک کویت و عربستان در پی به وجود آمدن اختلافات با ایران بر 
ســر میدان گازی الدره)آرش( برگزار شد. این کمیته آخرین تحولات 
مربــوط به عملیات مشــترک از جمله در منطقه الوفــره و الخفجی و 
عملیات نفتی در منطقه مشــترک زمینی و دریایی را بررسی کرد. نمر 
الصباح، معاون وزارت نفت کویت تاکید کرد که نشست این کمیته در 

زمان بسیاری مهمی برای پیگیری و ارزیابی اقدامات در منطقه عملیاتی 
مشترک برگزار شده است. وی بر اهمیت انجام و اجرای مفاد یادداشت 
تفاهم امضا شده با عربســتان در سال ۲۰۱۹ و کاهش هرگونه چالش 
در پروژه های نفتی تاکید کرد. اخیرا محســن خجسته مهر، مدیرعامل 
شرکت ملی نفت ایران گفت که هم اکنون میدان نفتی مشترک تعیین 
تکلیف نشده ای بین ایران و عربستان وجود ندارد، از سوی دیگر با توجه 
به احیای روابط بین دو کشــور کارهای مقدماتی برای انجام همکاری 
دوجانبه آغاز شده است. وی گفت: برای همه میدان های مشترک بین 
ایران و عربستان برنامه و مصوبه های لازم برای افزایش تولید و نگهداشت 
توان تولید دریافت شده است. خجسته مهر تصریح کرد: آمادگی کامل 
برای آغاز حفاری در میدان مشــترک نفتــی آرش وجود دارد و منابع 
قابل توجهی را برای اجرای طرح توســعه ایــن میدان در هیئت مدیره 
شرکت ملی نفت ایران مصوب کرده ایم و با آماده  شدن شرایط، حفاری 
را در میدان آرش آغاز می کنیم. این درحالی اســت که اکنون کویت و 
عربستان مدعی شدند منابع طبیعی میدان گازی الدره)آرش( تنها حق 
مشترک این دو کشور است و طرف دیگری در آن حق ندارد. یک منبع 
در وزارت خارجه عربستان نیز اخیرا در گفت و گو با خبرگزاری رسمی 
این کشور )واس( مدعی شد که میدان گازی الدره)آرش( حق مشترک 
عربستان و کویت است و تنها این دو کشور حق حاکمیت کامل بر آن 
را دارند. این منبع سعودی گفت که ریاض بار دیگر از ایران دعوت می 
کند که بر اساس قوانین بین المللی، مذاکرات در خصوص ترسیم مرزها 
در آن منطقه را آغاز کند. سعد البراک، معاون نخست وزیر و وزیر نفت 
کویت در ادعایی عجیب گفت که کشــورش به طــور کامل مواضع و 
اقدامات ایران در این خصوص را نمی پذیرد. وی مدعی شــد که میدان 

گازی آرش یک منبع و ثروت طبیعی برای عربستان و کویت است و تا 
زمان ترسیم مرزهای دریایی هیچ طرف دیگری در آن حق ندارد. وزیر 
نفت کویت مدعی شــد که مواضع ایــران درخصوص این میدان گازی 
ما را غافلگیر کرد و با ســاده ترین قوانین روابــط بین المللی در تضاد 
اســت. وی گفت که عربســتان و کویت توافق نظر دارند که یک طرف 
مذاکره هستند و از ایران می خواهیم که ابتدا به ترسیم مرزهای دریایی 
بین المللی پایبند باشد. از سوی دیگر اخیرا مصطفی نخعی،سخنگوی 
کمیسیون انرژی مجلس شــورای اسلامی در جمع خبرنگاران با اشاره 
به مواضع کشــورهای کویت و عربستان پیرامون میدان مشترک گازی 
آرش، بیان کرد: ما میدان های مشــترک زیادی با کشورهای همسایه 
داریم و در همه برنامه های توســعه  کشور نیز بر توجه و تمرکز نسبت 
به میادین مشــترک تاکید شده است. عدم برنامه ریزی و تمرکز ما در 
تمامی سال های گذشــته در میدان گازی مشترک آرش باعث شده تا  
عملا کشــورهای رقیب ما میدان دار شوند و برای توسعه آن وارد عمل 
شوند اما متاسفانه ما کار خاصی در این خصوص انجام ندادیم. بنابراین 
اشکال اول به مسئولین کشور ما بازمی گردد چراکه در طول سال های 
گذشــته تمرکز و فعالیت خاصی در توسعه میدان مشترک گازی آرش 
نداشــتیم. وی در ادامه اظهار کرد: تقریبا ۶۰ سال از کشف این میدان 
مشترک می گذرد و منابع بســیار ارزشمند گازی، تا حدودی میعانات 
گازی و مقدار کمی نفت هم در این میدان مشترک وجود دارد. ما باید 
در ســال های گذشته اختلافات خود را با کشــورهای رقیب در میدان 
گازی مشــترک آرش حل  می کردیم و برای توســعه آن برنامه ریزی 
می کردیم اما متاسفانه برای این کار اقدامی انجام نداده ایم. نماینده مردم 
نهبندان در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: از سوی دیگر با وجود 

تمامی شرایط مطرح شده واضح است که ایران از منافع خود در میدان 
آرش بــه هیچ عنوان کوتاه نمی آیــد. این میدان متعلق به همه ملت و 
کشور و این نسل و نسل های آینده است. محمد ایرانی، سفیر جمهوری 
اسلامی ایران در کویت نیز پیش از این در اظهاراتی گفت که ایران آماده 
از ســرگیری مذاکرات با کویت در خصوص میــدان گازی الدره)آرش( 
است. وی گفت که حسین امیرعبداللهیان، وزیر خارجه ایران اخیرا در 
تماســی تلفنی با احمد ناصر المحمد الصباح، همتای کویتی خود در 
همین خصوص رایزنی کرده است. ایرانی همچنین گفت که سخنگوی 
رسمی وزارت خارجه ایران نیز اعلام کرد که کشورمان آماده از سرگیری 
مذاکرات با کویت است.ســفیر کشورمان گفت که روابط دوجانبه ایران 
و کویت در بهترین وضعیت اســت و این فضــای مثبت زمینه را برای 
بحث و رایزنی درخصوص میدان گازی الدره و رسیدن به راه حل فراهم 
می کند. وزارت امورخارجه عربســتان پیش از این با انتشــار بیانیه ای 
ادعاهای خود درباره میدان مشــترک گازی الدره )آرش( را تکرار کرده 
و خواســتار گفت وگو با ایران برای تعیین مرز شرقی این منطقه شده 
بود. روز دوشنبه گذشته نیز یک منبع مسئول در وزارت خارجه کویت 
در اظهاراتی گفت که از ایران می خواهیم مذاکرات درخصوص ترســیم 
مرزهای دریایی با عربســتان و کویت را آغاز کند. وی در ادامه اظهارات 
خود به مســاله میدان مشترک گازی الدره)آرش( نیز پرداخت و مدعی 
شــد که این میدان گازی در مناطق دریایی کویت قرار دارد. عربستان 
سعودی و کویت پیش از این از ایران دعوت کردند برای مشخص شدن 
حد شــرقی این منطقه فراساحلی مشترک، مذاکره کند و بر حق خود 
برای توسعه این میدان گازی تاکید کردند. پیشتر وزیر انرژی عربستان 

سعودی گفت: ما به توسعه این میدان ادامه می دهیم. 

ایسنا/خوزســتان مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب از بهره برداری مبدل حرارتی با ظرفیت ۷۵ هزار بشکه در واحد 
بهره برداری و نمک زدایی میدان منصوری خبر داد. علیرضا دانشــی در آیین بهره برداری از مبدل حرارتی نمک زدایی تاسیســات 
نفتی منصوری که امروز ۱۸ تیر برگزار شد، اظهار کرد: میدان منصوری یکی از میادین مهم در مناطق نفت خیز جنوب است که 
دارای ظرفیت تولید حدود ۲۵۸ هزار بشکه است. به گزارش ایسنا، وی افزود: به دلیل شرایطی که مخزن داشت، نیاز به نمک زدایی 
بود و در سنوات گذشته واحد نمک زدایی نصب شده بود اما طی یک سال مبدل خارجی نصب شده در این واحد پس از حدود یک سال از مدار خارج شد. مدیرعامل 
شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب گفت: در سال ۱۴۰۰ با اقدامی جهادی، یک شرکت دانش بنیان ساخت و نصب این مبدل را با همکاری شرکت بهره برداری نفت 
و گاز کارون انجام داد که امروز به بهره برداری رسید. بهره برداری از ۵۲ طرح مهم در مناطق نفت خیز جنوب تا پایان امسال دانشی عنوان کرد: با این اقدام روزانه ۷۵ 
هزار بشکه نفت نمکی این منطقه با کیفیتی بالا تحت تاثیر قرار می گیرند. ارتقاء کیفیت نفت خام تولیدی، نگهداشت و بهبود شرایط تولید از جمله اهداف طراحی 
و ساخت این مبدل با اعتماد به توان داخلی است. وی ادامه داد: ساخت این مبدل در داخل کشور و توسط یک شرکت دانش بنیان، با اعتبار ۲۸۰ میلیارد ریال و در 
مدت ۱۴ ماه انجام و نصب شد. مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با بیان این که تا پایان امسال ۵۲ طرح مهم در مناطق نفت خیز جنوب به بهره برداری 
خواهد رسید، گفت: طی سال ۱۴۰۱، میزان هزینه کرد و فعالیت ها و تلاش های انجام شده در گستره مناطق نفت خیز جنوب معادل چهار سال گذشته پیش از آن بود.

رئیس جمهور با اشــاره به ضرورت توجه ویژه به مرجعیت علمی کشور در تمام رشته ها و افتخارات کسب شده در این زمینه، بر 
اهمیت ایجاد احساس امنیت شغلی برای جوانان در شرف فارغ التحصیلی تاکید کرد.به گزارش ایسنا، در پی درخواست جمعی از 
اساتید، دانشگاهیان و پزشکان از رئیس جمهور برای بررسی مشکلات جامعه پزشکی، رئیس جمهور عصر امروز)یکشنبه، ۱۸ تیر( 
با تعدادی از اساتید، متخصصان و متولیان مرتبط با آموزش پزشکی دیدار کرد.رئیس جمهور در این جلسه با بیان این که اساتید و 

جامعه پزشکی بخش مهمی از جامعه نخبگانی هستند که به صورت مستقیم به مردم خدمت رسانی می کنند، بر نقش رسانه ها در تکریم شان و تخصص دانشگاهیان و 
جامعه پزشکی و پرهیز از تصویرسازی نادرست از این سرمایه های علمی و اجتماعی کشور تاکید کرد و افزود: رعایت شأن این قشر و زمینه سازی برای حل مشکلات 
آنها ضروری است.رئیسی با اشاره به ضرورت توجه ویژه به مرجعیت علمی کشور در تمام رشته ها و افتخارات کسب شده در این زمینه، بر اهمیت ایجاد احساس امنیت 
شغلی برای جوانان در شرف فارغ التحصیلی تاکید کرد.رئیس جمهور با ضروری دانستن به روز شدن مداوم علم پزشکی و به کارگیری فناوری های جدید از سوی جامعه 
پزشــکی، برداشــتن گام های اساسی برای رفع مشکلات جذب پزشــک در هیئت های علمی را نیز مورد تاکید قرار داد و سازمان اداری و استخدامی کشور را مکلف 
کرد سریعاً شرایط لازم برای این منظور را فراهم کند.حجت الاسلام رئیسی پیش تر به معاونت علمی ریاست جمهوری ماموریت داده بود تا نشست های فشرده ای با 

دانشگاهیان، وزرای علوم و بهداشت برگزار و جمع بندی نیازها و مشکلات آنان و پیشنهادهای عملی حل مشکلات این قشر را در این جلسه ارائه کند.

مبدل حرارتی نمک زدایی تاسیسات نفتی منصوری به 
بهره داری رسید

ماموریت رئیس جمهور به سازمان اداری و استخدامی برای 
رفع مشکلات جذب پزشک در هیأت های علمی
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گزیده خبر

اتاق بازرگانی ایران بررسی کرد

امارات،مقصدرویاییچینیها!

اتاق بازرگانی ایران در جدیدترین گزارش خود از وضعیت اقتصاد جهانی به تغییر 
وضعیت امارات متحده عربی و تبدیل شــدن این کشور به قطب سرمایه گذاری 
منطقه پرداخته است.به گزارش ایسنا، در گزارش اتاق بازرگانی ایران آمده است: 
در بخش تحولات جهانی، باز هم سخن از بیم و امیدها و سرانجام مبهم جنگ 
تجاری بین چین و آمریکا مطرح است که علی رغم اخبار نه چندان مثبت قبلی، 
این بار با سفر وزیر امور خارجه آمریکا به چین، مسائل مهمی در حوزه تجارت، 
فناوری و حقوق بشــر مورد مذاکره قرار گرفته و امیدها برای بهبود روابط بین 
دو کشــور، زنده شده اســت. اگرچه همچنان حل اختلافات اقتصادی اساسی 
بســیار بعید به نظر می رسد. همزمان اتحادیه اروپا و بریتانیا نیز به دنبال حذف 
هوآوی از فهرســت تامین کنندگان تجهیزات مخابراتی شبکه های نسل پنجم و 
به نوعی افزایش تنش ها میان غرب و چین هســتند.از ســوی دیگر روسیه نیز 
بــا تقویت روابط خود با کوبای تحت تحریم و شــریک اقتصــادی روزهای دور 
روسیه، به دنبال حذف ارزهای واســط از روابط تجاری فی مابین است. اقدامی 
که در روزهای اخیر و در مورد کشــور قزاقستان به طور ویژه، راه به جایی نبرده 
و برخی از بانک های قزاق، رســیدگی به تراکنش های روبلی را متوقف کرده اند.

در حال حاضر، جای ایران در میان عمده شرکای تجاری ازبکستان، یعنی چین، 
روسیه، قزاقستان، ترکیه و کره جنوبی، خالی است. اقدامات هدفمند این کشور 
در راستای آزادســازی تجاری، همگرایی منطقه ای، مشارکت فعال در توافقات 
بین المللی، توســعه مناطق آزاد صنعتی و تلاش برای توســعه صادرات، ضمن 
ارتقای محیط تجاری و جذب بیشــتر ســرمایه گذاری خارجی، سبب شده تا 
ازبکســتان هدفی ارزشمند برای توســعه روابط دیپلماتیک ایران تلقی شود.در 
سطح منطقه، امارات متحده عربی، تبدیل به مقصدی رؤیایی برای میلیونرهای 
ناامید از شرایط اقتصادی شده و در این مسیر، گوی سبقت را از سنگاپور، ایالات 
متحده و ســوئیس ربوده و شانه به شانه استرالیا در جذب سرمایه های مهاجر و 
فراملی در حرکت اســت.علاوه بر این، با افزایش 24 درصدی تعداد شرکت های 
چینی در دبی، امارات در مسیر تبدیل شدن به کلیدی ترین شریک تجاری چین 
در خاورمیانه است. توافقنامه مشارکت جامع اقتصادی میان امارات و ترکیه و نیز 
توافق نامه مشارکت اقتصادی جامع با کامبوج، از دیگر مثال های توافق خارجی 
امارات با اقتصادهای در حال رشد است.از طرفی ترکیه همچنان درگیر آشفتگی 
اقتصادی و بحران تورم و ارز است و دولت در تلاش است تا با طرح های مختلف 
تشویقی، مردم را ترغیب به تبدیل ارز به لیر کند. مصر نیز طی دو سال گذشته 
شرایط اقتصادی مناسبی نداشــته و بحران بدهی و تورم، این کشور را ترغیب 
کرده تا با هدف کاهش آسیب پذیری در مقابل نوسانات کشورهای غربی، در پی 
جذب سرمایه گذاری از آسیا، به ویژه چین باشد.مرکز پژوهش های اتاق ایران در 
حرکتی منسجم و کارشناسی، تهیه و انتشار سلسله گزارش های »پایش تحولات 
تجارت جهانی« را باهدف بررســی رویدادهای کلیدی در محیط ژئواکونومیک 
ایران، در دستور کار قرار داده است و در این گزارش ها مسائل مهم روز از منظر 
تأثیرگذاری بر دیپلماسی اقتصادی و موقعیت ژئواکونومیک ایران مورد بحث و 

بررسی قرار می گیرند.
معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد

کاهش۱۱درصدیفوتیهای
ناشیازحوادثکاردرکشور

ایسنا/خراســان شــمالی معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 
کاهش ۱۱ درصدی فوتی های ناشــی از حوادث کار در کشــور خبر داد. علی 
حســین رعیتی فرد در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: براساس آمار سازمان 
جهانی کار، در دنیا بر اثر حوادث ناشی از کار، به طور متوسط سالانه 2 میلیون 
و ۸۰۰ هزار نفر فوت می شــوند. وی ادامه داد: این تعداد در کشــور در ابتدای 
دولت سیزدهم ۸۰۰ نفر بود که اکنون با تلاش همه انجمن های صنفی ایمنی و 
کارگاه های حفاظتی و بازرسان کاهش یافته است. وی افزود: در واقع فوتی های 
سالانه ناشی از حوادث کار در کشور از ۸۰۰ نفر به ۷۱۱ نفر رسیده که نشان از 
کاهش ۱۱ درصدی فوتی ها و اثربخشی اقدامات صورت گرفته دارد. معاون وزیر 
کار تاکید کرد: در خصوص حوادث ناشــی از کار نیز موفق شده ایم تا ۸ هزار و 
۹۰۰ حادثه ســالانه را به ۷ هزار و ۸۰۰ حادثه کاهش دهیم که نشان می دهد 
کلیت این حوادث ۱4 درصد کاهش یافته است. وی خاطرنشان کرد: البته وقوع 
حتی یک فوتی در حوادث ناشــی از کار نیز زیاد اســت و نشان دهنده رسالت 
حوزه ایمنی و بهداشت کار است.رعیتی فرد گفت: 22 هزار کمیته حفاظت فنی 
در کارگاه های بالای 2۵ نفر کشور فعال هستند که هم خود ارزیابی در کارگاه 
را انجام داده و هم از نیروی کار و ســرمایه های مجموعه صیانت می کنند. وی 
تاکید کرد: تعداد حوادث ناشــی از کار در کشور ما از میانگین جهانی پایین تر 
اســت اما باز هم باید تلاش کنیم این تعداد را کاهش دهیم تا تبعات آن کمتر 
گریبان جامعه را بگیرد.وی در بخش دیگری از ســخنان خود امنیت شــغلی، 
معیشــت و مسکن کارگری را ۳ موضوع مهم و اساسی جامعه کارگری دانست 
و افزود: ۱۰ میلیون نفر کارگر در کشــور وجــود دارد و باید تلاش کنیم تا به 
نحوی مطلوب دغدغه آنان را کاهش دهیم تا در واقع تولید در کشور با دغدغه 

کمتری اتفاق بیفتد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خبر داد

برنامهریزیبرایبازسازیو
نوسازیواحدهایصنعتی

ســازمان  رئیــس 
تهران  استان  صمت 
از برنامه ریــزی برای 
بازســازی و نوسازی 
صنعتی  واحدهــای 
و در نظــر گرفتــن 
حمایت هــای ویــژه 
بــرای واحدهایی که 
تکنولــوژی بــه  روز 
دارند خبر داد و گفت: 
در برخــی واحدهای 

صنعتی نیز ســرمایه گذاری انجام شده، اما ظرفیت خالی دارند که از راه 
تامین نقدینگی می توان این ظرفیت ها را فعال کرد. مهدی سیجانی در 
گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: حدود ۱۰ هزار واحد نیز در مقیاس صنعتی، 
اما در قالب صنفی مشــغول به فعالیت هســتند که صادرات محورند و 
توانایی ایجاد اشــتغال و فراهم کردن ارزش افزوده را برای استان دارند. 
بنابراین برنامه ریزی شــده با بررسی قوانین نسبت به رفع مشکلات این 
واحدها اقدام شود. رئیس سازمان صمت همچنین با بیان اینکه بر اساس 
اسناد بالادستی و آمایش سرزمین استان و محدودیت در سرمایه گذاری، 
مقرر شده با تعیین مشوق هایی برای جذب سرمایه گذاری در واحدهای 
دانش بنیان و صنایع مجاز، به سمت توسعه واحدهای تکنولوژی محور و 
بدون آلایندگی محیط زیست حرکت کنیم، تصریح کرد: در سال گذشته 
2۹۰ واحد با سرمایه گذاری 4۶۵۰ میلیارد تومان و اشتغال ۱۸ هزار نفر 
در تهران توسعه پیدا کرده که در مقایسه با سال قبل در سرمایه گذاری 
رشــد ۸2 درصدی و از نظر اشتغال رشــد ۹4 درصدی را داشته است. 
وی در ادامه از برنامه ریزی برای بازســازی و نوســازی واحدها و در نظر 
گرفتن حمایت های ویژه برای واحدهایی که تکنولوژی به  روز دارند خبر 
داد و گفت: در برخی واحدهای صنعتی نیز ســرمایه گذاری انجام شده، 
اما ظرفیت خالی دارند که از راه تامین نقدینگی و مواد اولیه و مدیریت 
خود مالک واحد صنعتی یا با همکاری ســرمایه گذاران دیگر که پروانه 
بهره برداری دارند می تــوان ظرفیت های خالی را فعال کرد. در راه دوم 
سرمایه گذار می تواند با برند خودش از ظرفیت آن واحد صنعتی استفاده 
کند. ســیجانی همچنین درباره برنامه احیای واحدهای راکد تهران در 
سال جاری، گفت: در سال جاری هدفگذاری احیای 22۰ واحد راکد در 
تهران است که در سه ماهه اول سال 4۵ واحد احیا شده است. به گفته 
رئیس ســازمان صمت استان تهران، از حدود ۱۰ هزار واحد صنعتی در 
تهران، ۷۸۰ واحد راکد هســتند. نیاز مالی، حل اختلافات شرکا و نبود 

بازار از جمله مهم ترین مشکلات این واحدها است.

افزایش ۵۰ تا ۲۵۰ میلیونی قیمت خودروهای مونتاژی 
پس از گذشــت دو ماه از نهایی شدن اولین مصوبه شورای 
رقابــت در مــورد قیمت گــذاری خودروهــای مونتاژی و 
حاشــیه های پیرامون آن، در نهایت روز ۱۷ تیرماه در جلسه 
شــورای رقابــت، قیمت های پایه جدید بــه صورت مصوب 
اعلام شــد که در این گزارش تغییــرات قیمت های مصوب 
اول و قیمت های جدید مورد بررســی قرار گرفت. به گزارش 
ایســنا، پس از تصویب و افزایش قیمت خودروهای داخلی، 
در نخســتین روزهای نیمه دوم فروردین ماه امسال، شورای 
رقابــت تصمیم گرفت که بــرای اولین بار بــر روی قیمت 
خودروهای مونتاژی هم دست بگذارد و تعیین کننده قیمت 
محصولات شرکت های خودروســازی باشد. این تصمیم در 
جلســه روز ۱۶ فروردین ماه ۱4۰2 شورای رقابت اتخاذ شد 
اما پروســه تصویب، یک ماهی به طــول انجامید و پس از 
امروز و فرداهای بســیار شــورای رقابت برای تعیین تکلیف 
ایــن موضوع، در نهایــت، قیمت خودروهــای مونتاژی ۱۶ 
اردیبهشــت ماه تصویب و یک روز بعد )۱۷ اردیبهشت ماه( 
اعلام شد. موضوع اما به همین سادگی ها نبود، خودروسازان 
که قیمت های مصوب شورای رقابت را متناسب با هزینه های 
تولیــد نمی دانســتند تا همین هفته گذشــته هم از اجرای 
مصوبه شــورای رقابت ســرباز می زدند و قیمت های مصوب 
شورای رقابت را اجرایی نمی کردند؛ این خودروسازان نه تنها 
برای منتخبان مرحله نخســت فروش یکپارچه خودروها با 
قیمت های خود، دعوتنامه واریز وجه ارســال می کردند که 
مرحله دوم را هم با همان قیمت تعیین شــده توســط خود 
)قیمت کارخانه که بالاتر از مصوب شورای رقابت بود( برگزار 
کردند. در این بین علیرغم اینکــه وزارت صمت در نامه ای 
به شــورای رقابت ضمن اشــاره به بازخوردهای دریافتی از 
خودروســازان و بیان اینکه تعدیل ها در حوزه های محدودی 
اعمال شــده است، خواســتار بررسی بیشــتر و دقیق تر در 

قیمت خودروهای مونتاژی شــد؛ اما در این رابطه شــورای 
رقابت، اعلام کرد که نظر شــورا و کارگــروه خودرویی این 
است که هر آنچه که تصمیم گرفته شده، به طور قطعی اجرا 

شــود؛ اما چنانچه در فاصله دو تا ســه ماه آینده، تغییراتی 
در صورت هــای مالی، نرخ ارز، قیمت هــا و هزینه های تمام 
شــده صورت گرفت، این موضوع دوباره در کارگروه خودرو 

مورد بررسی قرار می گیرد. پس از آن هم وزارت صمت وارد 
عمل شد و با برگزاری جلسه ای با پنج خودروساز خصوصی 
کشور و مســئولان وزارت صمت، ضوابط قیمت خودروهای 
مونتاژی را تعییــن تکلیف کرد؛ خودروســازان هم مصوبه 
شــورای رقابت را پذیرفته و ملزم به اجرای آن شــدند؛ اما 
بازهم خبری از اجرا نبود. در نهایت هفته گذشــته، یکی از 
مســئولان شورای رقابت، توضیحاتی در مورد بررسی قیمت 
خودروهای مونتاژی ارائه و اعلام کرد: شورای رقابت در مورد 
خودروهای مونتاژی به صورت مســتمر و روزانه جلسه دارد، 
در این جلسات اولویت با خودروهایی است که تاکنون قیمت 
آن ها اعلام نشــده است؛ بر این اساس قرار شد که در جسله 
روز شنبه )۱۷ تیر ماه( قیمت خودروهای مونتاژی مجدد در 
دســتور کار جلسه باشد و مورد بررسی قرار گیرد.  بر اساس 
تغییرات صورت گرفته، کمتریــن میزان افزایش حدود 4۹ 
میلیــون تومان )4۹ میلیون و ۷۷4 هــزار و ۷۸۰ تومان( و 
بیشــترین میزان افزایش بالغ بر  2۶2 میلیون تومان ) 2۶2 

میلیون و 42۳ هزار و ۳2 تومان( بوده است.
طبق آنچه که مقرر بود، این جلســه روز شــنبه ۱۷ تیر ماه 
برگزار شد که ماحصل آن، اصلاح قیمت خودروهای مونتاژی 
و اعلام قیمت های جدید بود. در مصوبه جدید شورای رقابت 
آمده اســت که در راســتای اجرای ماده ۳-۱ دستورالعمل 
تنظیم بازار خودرو سواری مصوبه جلسه ۵4۳ شورای رقابت 
۱۱ بهمن ۱4۰۱ ، قیمت های محاسباتی محصولات مونتاژی 
که توسط سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
که در جلســات کارگروه خودروی این شورا مورد بررسی و 
ارزیابــی قرار گرفت، جمع بندی و پیشــنهاد نهایی کارگروه 
مذکور در تاریخ ۶ و ۱۷ تیر ماه ۱4۰2 ســازمان یادشده به 

تصویب شورای رقابت رسید.

ایسنا/گیلان معاون تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی گیلان گفت: امسال تولید رقم "آنام" نسبت به سال گذشته افزایش 
یافته است. علی موسوی در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه وضعیت شالیزارهای گیلان خوب است و تاکنون تنش آبی نداشتیم، 
اظهار کرد: علیرغم ذخیره کم سد آب سفید رود با مدیریت هایی که توسط مردم و رعایت تقویم زراعی انجام شد تاکنون مشکلی 
نداشــتیم و امیداریم ســال زراعی را به خوبی سپری کنیم. وی افزود: با برنامه ریزی هایی که برای افزایش تولید برنج انجام شد، 
پیش بینی می شود شاهد افزایش تولید برنج سفید در گیلان باشیم. موسوی ادامه داد: یکی از اهدافی که به همت کشاورزان محقق شد، تعادل کودی در مزارع برنج 
بود که حتما نتایج مثبتی را درپی خواهد داشت. در ضمن  مبارزه بیولوژیک نیز در شالیزارها نسبت به سال گذشته رشد خوبی داشته است. معاون بهبود تولیدات 
گیاهی تصریح کرد: گیلان 2۳۸ هزار هکتار اراضی شالیزاری دارد و بیشترین رقمی که در این مزارع کشت می شود، از نوع هاشمی است که برنجی بسیار با کیفیت و 
خوش پخت است. موسوی گفت: به دلیل مدیریت مصرف آب امسال به کشاورزان توصیه نکردیم برنج پرمحصول بکارند و نسبت به سال گذشته که در 2۰ هزار هکتار 
برنج پرمحصول کشت شد امسال در سطح کمتری شاهد کشت و تولید ارقام پرمحصول هستیم. وی با بیان اینکه رقم آنام آب کمتری نسبت به دیگر ارقام پرمحصول 
نیاز دارد و کیفیتش همانند برنج هاشمی است تصریح کرد: کشت رقم آنام که برنج بسیار با کیفیتی است نسبت به سال گذشته افزایش یافته است و کشاورزان استان 

برای کشت این محصول راغب تر شده اند.

ایسنا/خوزســتان مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب از بهره برداری مبدل حرارتی با ظرفیت ۷۵ هزار بشکه در واحد 
بهره برداری و نمک زدایی میدان منصوری خبر داد.علیرضا دانشی در آیین بهره برداری از مبدل حرارتی نمک زدایی تاسیسات نفتی 
منصوری که امروز ۱۸ تیر برگزار شد، اظهار کرد: میدان منصوری یکی از میادین مهم در مناطق نفت خیز جنوب است که دارای 
ظرفیت تولید حدود 2۵۸ هزار بشــکه است.به گزارش ایســنا، وی افزود: به دلیل شرایطی که مخزن داشت، نیاز به نمک زدایی 

بود و در سنوات گذشته واحد نمک زدایی نصب شده بود اما طی یک سال مبدل خارجی نصب شده در این واحد پس از حدود یک سال از مدار خارج شد.مدیرعامل 
شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب گفت: در سال ۱4۰۰ با اقدامی جهادی، یک شرکت دانش بنیان ساخت و نصب این مبدل را با همکاری شرکت بهره برداری نفت 
و گاز کارون انجام داد که امروز به بهره برداری رسید.بهره برداری از ۵2 طرح مهم در مناطق نفت خیز جنوب تا پایان امسال. دانشی عنوان کرد: با این اقدام روزانه ۷۵ 
هزار بشکه نفت نمکی این منطقه با کیفیتی بالا تحت تاثیر قرار می گیرند. ارتقاء کیفیت نفت خام تولیدی، نگهداشت و بهبود شرایط تولید از جمله اهداف طراحی 
و ساخت این مبدل با اعتماد به توان داخلی است. وی ادامه داد: ساخت این مبدل در داخل کشور و توسط یک شرکت دانش بنیان، با اعتبار 2۸۰ میلیارد ریال و در 
مدت ۱4 ماه انجام و نصب شد. مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با بیان این که تا پایان امسال ۵2 طرح مهم در مناطق نفت خیز جنوب به بهره برداری 
خواهد رسید، گفت: طی سال ۱4۰۱، میزان هزینه کرد و فعالیت ها و تلاش های انجام شده در گستره مناطق نفت خیز جنوب معادل چهار سال گذشته پیش از آن بود.

به همت یک شرکت دانش بنیان داخلی؛افزایشتولیدرقم"آنام"درشالیزارهایگیلان

مبدلحرارتینمکزداییتاسیساتنفتیمنصوریبهبهرهداریرسید
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گزیده خبر

موسسه اعتباری ملل بیش از ۲۴۹ میلیارد ریال وام 
قرض الحسنه فرزندآوری پرداخت کرد 

موسسه اعتباری ملل در ســال جاری بیش از ۲۴۹ میلیارد ریال وام قرض 
الحسنه فرزندآوری پرداخت نمود.به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری 
ملل : این موسســه در راستای حمایت از جوانی و افزایش جمعیت در سه 
ماهه ســال جاری تعداد ۴۲۵ فقره وام قرض الحســنه فرزندآوری به مبلغ 
۴۰۰/۲۴۹ میلیون ریال به متقاضیان پرداخت نمود. این گزارش می افزاید: 
در خــرداد مــاه تعداد ۲۲۶ فقره وام قرض الحســنه فرزنــدآوری به مبلغ 
۴۰۰/۱۲۸ میلیون ریال پرداخت کرد که نسبت به اردیبهشت ماه شاهد ۳۸ 

درصد رشد در پرداخت می باشیم.
با 100 هزار تومان موجودی در جشنواره قرعه کشی 
حساب های قرض الحسنه بانک گردشگری شرکت کنید

حداقل موجودی سپرده برای شرکت در قرعه کشی حساب های قرض الحسنه 
بانک گردشــگری مبلغ یک میلیون ریال و مهلت شرکت در قرعه کشی تا 
پایان شهریور ۱۴۰۲ است.به گزارش روابط عمومی بانک گردشگری، هر یک 
میلیون ریال موجودی روزانه در ســپرده های قرض الحسنه برابر یک شانس 
قرعه کشی محسوب می شود.دوره محاسبه امتیازات برای شرکت در قرعه 
کشــی و اعطای جوایز از ۵ فروردین تا ۳۱ شــهریور ۱۴۰۲ است و مراسم 
قرعه کشی ۱۰ مهرماه همزمان با ایام ولادت پیامبر اکرم )ص( برگزار خواهد 
شــد. امکان افتتاح حســاب هم به صورت حضوری از طریق شعب بانک و 
هم به صورت غیر حضوری توسط اپلیکیشن TOBANK )دانلود اپلیکیشن( 
و بدون هزینه صدور و ارســال کارت درب منزل برای مشتری فراهم شده 
است.جوایز در نظر گرفته شده برای قرعه کشی شامل انواع سکه بهار آزادی، 
کمک هزینه سفر به عتبات عالیات، کمک هزینه خرید کالای ایرانی، کارت 
خرید و هزاران جوایز دیگر است.این گزارش حاکیست: متقاضیان می توانند 
برای کسب اطلاعات بیشتر در تمام ساعات شبانه روز و 7 روز هفته با شماره 
تلفن ۰۲۱۲۳۹۵۰ تماس بگیرند و از مشاوره کارشناسان بانک گردشگری 

بهره مند شوند.
پیام سرپرست بانک توسعه صادرات ایران به مناسبت 

سی و دومین سالگرد فعالیت بانک
سرپرست بانک توسعه صادرات ایران به مناسبت ۱۹ تیرماه، سی و دومین 
ســالگرد تاسیس بانک، پیامی به شرح ذیل صادر کرد:تاسیس بانک توسعه 
صادرات ایران با هدف گســترش مبادلات تجاری با دیگر کشورها، یکی از 
دستاوردهای انقلاب شکوهمند اسلامی در حوزه اقتصاد بین الملل به شمار 
می رود. اگزیم بانک ایران به عنوان حامی مالی "توســعه صادرات غیر نفتی" 
طی ۳۲ سال فعالیت به ویژه در شرایط تحریمی که کشور با محدودیت های 
مختلف مالی و اقتصادی مواجه بوده، با نقش آفرینی موثر توانســته ضمن 
جلب رضایت حداکثری مشــتریان، خوشــنامی و اعتبــار خود نزد فعالان 
اقتصادی را بطور چشمگیری ارتقاء بخشد. بی تردید این موفقیت ها به عنوان 
عاملی موثر در انباشت سرمایه اجتماعی شبکه بانکی کشور، مرهون تلاش 
و کوشــش مستمر و بی شائبه کارکنان و کارشناسان متخصص و پاکدست 
این نهاد مالی است.فعالیت ها و اقدامات اثربخش بانک توسعه صادرات ایران 
در ارائه خدمات بانکی و مالی نوآورانه به صادرکنندگان، بازگشت ارز حاصل 
از صادرات به چرخه اقتصاد کشور، رفع مشکلات تعهد ارزی صادرکنندگان، 
پرداخت تسهیلات مناســب به ایجاد و توسعه طرح های ملی و بین المللی 
صادراتی و ســرمایه در گردش، حمایت از تولید و صدور محصولات دانش 
بنیان، جذب و آموزش نیروی انسانی متخصص و کارشناسان خبره، اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی، موجب تحقق اهداف کلان توسعه تجارت در 
عرصه بین المللی و توانمندی صادرکنندگان و رفع مسائل و مشکلات آنان 
شــده تا بتوانند از فرصت های به وجود آمده برای حضور موفق در بازارهای 

جهانی به منظور کمک به رشد و توسعه تجارت بین المللی استفاده کنند.
مدیرعامل بانک مسکن:

گام بلند بانک مسکن به سوی بانکداری نوین اسلامی 
ســید عباس حســینی که با حکم وزیر امور اقتصاد و دارایی به عنوان 
مدیرعامل بانک مســکن معرفی شد؛ پیاده سازی الگوی بانکداری نوین 
اســلامی و حرکت در راســتای تحقق وعده مســکن دولت مردمی را 
مهم ترین ماموریت خود در بانک مســکن دانســت .به گزارش خبرنگار 
پایگاه خبری بانک مســکن – هیبنا ؛ دکتر ســید عباس حسینی مدیر 
عامل بانک مســکن در مراســم معارفه گفت: بانک مســکن با داشتن 
ســرمایه انســانی توانمند، فرهیخته و متعهد می تواند با پیاده ســازی 
الگــوی بانکــداری نوین اســلامی، خودبــاوری و تــلاش جهادی و 
شــبانه روزی، گام های بزرگی در راستای خدمت به ملت شریف، نجیب 
و صبور ایران اســلامی و همچنین تحقق وعده مســکن دولت مردمی 
بردارد.وی افزود: در حال حاضر، موضوع تامین مســکن مناســب برای 
مستضعفین جامعه و همچنین زوج های جوان، مورد تاکید فراوان مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( و ریاســت محترم جمهوری است که ان 
شاءالله با توکل بر خدا و استفاده حداکثری از تمام ظرفیت ها و امکانات 
موجود و بالقوه بانک در جهت تحقق وعده مسکن دولت سیزدهم گام 
برمی داریم.مدیرعامل بانک مسکن همچنین به سرمایه اجتماعی دولت 
ســیزدهم اشــاره و تاکید کرد که عموم مردم عزیز برای تحقق عدالت 
اجتماعی و رفع مسائل و مشکلات موجود، به این دولت اعتماد کرده اند 
و بر همه ما تکلیف اســت که با تمام توان خود و در قامت یک ســرباز 
وظیفه شــناس انقلاب و رهبری در جهت حفظ و ارتقای این ســرمایه 
اجتماعی ارزشمند تلاش کنیم و پاسخگوی همراهی و حمایت صادقانه 

ملت شریف ایران باشیم.

راهداری ۶ نقطه پرحادثه را در 
جاده های کرمانشاه ایمن کرد

   
کرمانشــاه- ایرنا- معاون راهداری اداره کل راهــداری و حمل و نقل جاده 
ای اســتان کرمانشاه گفت: طی سه ماه سپری شده از سال  جاری، ۶ نقطه 
پرحادثه در محورهای مواصلاتی اســتان کرمانشــاه ایمن سازی شد. »علی 
ســلیمی« روز شــنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: بــا هماهنگی های انجام 
گرفته، تدابیر لازم برای تردد ایمن زائران اربعین حسینی)ع( در محورهای 
مواصلاتی استان کرمانشاه در اولویت قرار گرفته است و طی سه ماهه ابتدای 
ســال جاری، اصلاح ۶ نقطه به اتمام رسیده و ۹ نقطه پرحادثه دیگر نیز در 
حال انجام اســت.   وی درباره ۹ نقطه پرحادثه در درست اقدام نیز گفت: در 
محورهای کرمانشاه به بیســتون ۲ نقطه، کرمانشاه به کامیاران سه نقطه، 
بیستون به سنقر و کلیایی، بیستون به صحنه، کنگاور به فش و قلعه شاخانی 
بــه میان راهان قرار دارد. معاون راهــداری اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان کرمانشاه درباره نقاط پرحادثه استان کرمانشاه توضیح داد: 
طی ســال گذشــته، ۳۴ نقطه پرحادثه در شهرستان های استان کرمانشاه 
ایمن سازی شده است و سه پروژه پیچ اول نمازگاه، دم بادام به طرف فش، 
علی آباد به کمربندی اسلام آبادغرب، پروژه های انجام شده مازاد بر ابلاغی 
در سال گذشته اصلاح هندسی شده است.   سلیمی ادامه داد: رفع و اصلاح 
نقاط پر تصادف با اقداماتی چون احداث تقاطع غیر هم سطح، دوربرگردان 

عریض، تعریض تقاطع و احداث رمپ ورود و خروج ایمن به انجام رسید.  
وی اضافه کرد: با ایجاد دسترسی های غیرمجاز در راه ها، دسترسی ناایمن به 
جاده، ساخت و ساز در حریم راه ها، تخریب راه ها و ... هر ساله نقاط مستعد 
تصادف افزایش می یابد.   ســلیمی در پایان، درباره اقدامات انجام شده برای 
ایمن ســازی برخی از نقاط پرحادثه گفت: نصب تابلو، علائم ایمنی، نصب 
نیوجرســی، نصب روشنایی، چراغ چشــمک زن و... از جمله اقدامات کوتاه 
مدت اســت اما برای برخی نقاط، نیازمنــد تعریف پروژه هایی مانند احداث 
روگذر و زیرگذر و اعتبارات قابل توجهی هســتیم، از سوی دیگر در برخی 

موارد با وجود معارضین اجتماعی از سرعت روند ایمن سازی می کاهد.
استان کرمانشاه با بیش از ۲ میلیون نفر جمعیت، بیش از هشت هزار و ۱۰۰ 

کیلومتر راه اصلی، فرعی و روستایی دارد.

متقاضیان خودرو های مونتاژی مشمول نرخ های جدید خواهند شد؟
مرکز ملی رقابت اعلام کرد متقاضیــان خودرو های مونتاژی در 
صورت واریز پیش پرداخت مشــمول نرخ های جدید نیستند. به 
گزارش ایبِنا، ســپهر دادجوی توکلی، مدیر روابط عمومی مرکز 
ملی رقابت درباره مصوبه جدید قیمت خودرو های مونتاژی، گفت: 
مصوبه جدید از زمان ابلاغ لازم الاجراست و عطف بماسبق نمی شود 
یعنی اگر فردی برای خرید خودرو پیش از ابلاغ این مصوبه اقدام 
کرده و پیش پرداخت هم داده است باید خودرو به قیمت قبل به 
آن فرد واگذار شــود. وی اظهار داشت: با توجه به اینکه از سوی 
شورای رقابت بازار خودرو های مونتاژی انحصاری تشخیص داده 
شد لذا در مصوبه ۵۶۶ مورخ ۱۶ اردیبهشت برای اولین بار قیمت 
خودرو های مونتاژی توسط شــورای رقابت ابلاغ شد. البته لازم 
است بیان شود که فرآیند محاسبه صورت های مالی یک فرآیند 
بســیار پیچیده ای بود. اما به دلیل اینکه بازار معطل نماند قیمت 
خودرو های مونتاژی در آن مقطع زمانی براساس صورت های مالی 
۶ ماهه ابتدای سال ۱۴۰۱ و اطلاعاتی که از سال ۱۴۰۰ موجود 
بود محاســبه شد و در نتیجه طی فرآیند های لازم و بررسی های 
انجام شــده قیمت خودرو های مونتاژی اعلام شــد. وی با اشاره 
به مصوبه ۵۴۳ شــورای رقابت بیان داشت: یکی از خصوصیات 
مصوبه ۵۴۳ )دستورالعمل قیمت خودرو های سواری( سیال بودن 
و به روز بودن آن است و لذا قیمت های خودرو ها براساس جمیع 
جوانب تعیین می شــود؛ بنابراین وقتی فاکتور ها و برون داد های 

مختلف در بازار خودرو حاکم است ما نمی توانیم به صورت قاطع 
قیمت ها را به صورت کاملا دســتوری و یک طرفه تعیین کنیم. 
دادجوی توکلی اظهار داشت: روز گذشته که شورای رقابت مصوبه 
جدید قیمت خودرو های مونتاژی به شــماره ۵۸۴ را مصوب کرد 
این مصوبه براســاس صورت های مالی کامل ۱۴۰۱ و با در نظر 

گرفتن جمیع جوانب از جمله تأثیر قیمت ارز قیمت مصوب شد 
و با در نظر گرفتن این مسائل قیمت خودرو های مونتاژی مصوب 
و اصلاح شد، همچنین قیمت تعدادی از خودرو های مونتاژی که 
قبلا توســط شورا مصوب و ابلاغ شده بود نیز به روز شد. وی در 
پاســخ به این سوال که آیا قیمت های امروز خودرو های مونتاژی 

براساس صورت های مالی سه ماهه اول ابتدای امسال تعیین شده 
است؟ گفت: محاســبه صورت های مالی و قیمت تمام شده کار 
بســیار پیچیده ای است که در ســازمان حمایت انجام و بعد در 
کارگروه مصوب می شــود و سپس در صحن شــورا رقابت مورد 
رای قرار می گیرد که فاکتور های ۳ ماهه نخست سال ۱۴۰۲ هم 
در آن بصورت کارشناســی دیده شده است. دادجوی توکلی در 
خصوص زمان اجرای قیمت های مصوب خودرو های مونتاژی بیان 
داشت: مصوبه شورا از زمان ابلاغ یعنی ۱7 تیر ۱۴۰۲ لازم الاجرا 
است، اما عطف به ماسبق نمی شود. وی در پاسخ به این سوال که 
چرا با وجود ابلاغ قیمــت تعدادی از خودرو های مونتاژی در ۱۶ 
اردیبهشت، اما مونتاژکاران قیمت های مصوب را اجرایی نکردند 
و چرا تخلف کرده اند؟ گفت: این موضوع تخلفی اســت از سوی 
بعضی از خودروسازان که با توجه به شکایت های بسیار زیاد به ما 
اعلام شــده است و لذا به آن رسیدگی خواهیم کرد. مدیر روابط 
عمومی مرکز ملی رقابت اظهار داشــت: در مورد قیمت خودرو ها 
اســتناد ما باید به بیع باشــد در واقع در ســامانه یکپارچه برای 
متقاضیان خرید خودرو ها نوبت تعیین شد و لذا آن را نمی توانیم 
به بیع و انجام قرارداد و پیش پرداخت تسری دهیم، اما اگر فردی 
قراردادی امضا کرده اســت و پیش پرداخت هم داشته است باید 

خودرو به قیمت قبل به آن فرد عرضه شود.

سرپرســت شــرکت ملــی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه کرمانشاه 
گفت: فروش مــرزی فرآورده های 
نفتی در این منطقه در ســه ماهه 
نخست امسال به ۹۸۸ هزار و ۳۸7 
میلیون ریال رسید. به گزارش روابط 
عمومی شرکت ملی پخش فرآورده 
های نفتی منطقه کرمانشاه، ابراهیم 
پوریزدانــی افزود: فــروش فرآورده 
های نفتی در ۹۳ روز نخست امسال 
در مرزهای پرویزخان، خســروی، 
سومار و شیخ صله بوده که بیشترین 
فروش در مرز پرویزخان بوده است. 
وی با بیان اینکه در نتیجه اقدامات 
مفید در این مرزها حدود ۶ میلیون 
و ۶۹۶ هــزار لیتــر معــادل ۹۸۸ 
میلیارد و ۳۸7 میلیون ریال فروش 
مرزی فرآورده های نفتی به دنبال 
داشته است، تشریح کرد: این میزان 

ضمــن انتفاع مرزنشــینان و رونق 
بازارچه های مرزی ســهم بسزایی 
در کاهش قاچــاق عرضه خارج از 
شبکه داشته است. پوریزدانی گفت: 
با راه اندازی سیستم دیپ دیجیتالی 
اســتان،  باک کامیون در مرزهای 
عــلاوه بر جلوگیــری از قاچاق در 
مرز، کنترل باک کامیون ها تسهیل 
شده و در حداقل زمان ممکن، کار 
کامیون هــای صادراتــی در زمینه 
کنترل و نظارت بر سوخت خروجی 
از طریق باک تعبیه شده بررسی و 
بر اساس قیمت شناور مرزی غرامت 
به حســاب خزانه واریز می شود.  بر 
اساس این گزارش، روزانه حدود 7 
میلیون لیتر انواع فرآورده های نفتی 
در سطح استان توسط ۳۵۰ دستگاه 

نفتکش فعال انجام می شود.

واریز حدود یک هزار میلیارد ریال به خزانه 
دولت از محل فروش سوخت مرزی منطقه 

کرمانشاه

مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان با بیان اینکه فقط نانوایان آزادپز مجاز به فروش اینترنتی نان هستند، گفت: فروش اقلامی غیر از نان 
از کارتخوان های هوشمند نانوایی ها تخلف است و این تخلف منجر به حذف کامل آرد یارانه ای و تعطیلی نانوایی متخلف می شود. فروش سایر 
اقلام با کارتخوان نان تخلف است/ نانوایی متخلف تعطیل می شود  .  محمد جلال در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره برخی سوءاستفاده ها از 
کارتخوان های هوشمند برای فروش اقلامی غیر از نان و استفاده از این تراکنش ها برای دور زدن ضوابط و پنهان کردن انحراف آرد از چرخه پخت 
نان و عرضه آن به مردم اظهار داشت: برنامکی طراحی شده تا از طریق آن مردم بتوانند درباره عملکرد نانوایی نظر بدهند. تخلفی هم که به آن 
اشاره شد فراوانی زیاد ندارد و تشخیص آن برای سامانه بسیار ساده است؛ در عین حال ممکن است منجر به حذف کامل آرد یارانه ای و تعطیلی نانوایی متخلف شود. وی درباره شناسایی 
این دست از تخلف ها افزود: الگوی خرید نان، مبالغ خرید نان و حجم تراکنش ها منحصر به فرد است و سایر اقلام کالایی و خدمات از نظر مبلغ، تعداد خرید و فواصل خرید متمایز از 
الگوی خرید نان بوده و تشخیص آن در سامانه ساده است. مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان همچنین درباره افزایش قابل توجه قیمت نان در خرید از اپلیکیشن های سفارش 
خرید گفت: سیاست گذاری حوزه نان چه در موضوع قیمت و چه صدور مجوز ها و ملاحظاتی مانند تعیین ساعت کار بر عهده کارگروه آرد و نان استان ها است. امکان فروش اینترنتی 
نان در شهرهای بزرگ وجود دارد و معمولا این امکان برای نانوایی ها با قیمت تمام شده )نانوایان آزادپز( طراحی می شود. اما اگر نان با آرد یارانه ای پخته شده اما با قیمت غیریارانه ای به 
مردم عرضه شود، وظیفه کارگروه های آرد و نان استان هاست که با این تخلف برخورد کنند. جلال ادامه داد: معمولا فروش اینترنتی نان از طریق اپلیکیشن ها توسط نانوایی هایی انجام 
می شود که از آرد آزاد استفاده می کنند بنابراین قیمت نان آنها متمایز است و مردم بابت خدمات، یعنی بابت اینکه نان را درب منزل دریافت کردند، هزینه بیشتری پرداخت می کنند.

هر گرم طلای ۱۸ عیار در معاملات امروز دوشنبه ۱۹ تیر ۱۴۰۲، با قیمت ۲ میلیون و ۳۴۶ 
هزار تومان معامله می شود که نسبت به روز گذشته ۰.۶۰ درصد کاهش مواجه شده است. 
به گزارش ایلنا، هر گرم طلای ۱۸ عیار در معاملات امروز دوشنبه ۱۹ تیر ۱۴۰۲، با قیمت 
۲ میلیون و ۳۴۶ هزار تومان معامله می شود که نسبت به روز گذشته ۰.۶۰ درصد کاهش 
مواجه شده است. هر گرم طلای ۲۴ عیار نیز به ۳ میلیون و ۱۳۰ هزار تومان رسیده است. 
انس طلا در آخرین معاملات روز جمعه ۱۹۲۴ دلار ثبت شده است و مظنه تهران طلا نیز 

۱۰ میلیون و ۱۸۵ هزار تومان است.

مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان: 

قیمت هر گرم طلای ۱۸ عیار در فروش سایر اقلام با کارتخوان نان تخلف است
بازار اعلام شد

به گزارش روابط عمومی شــرکت بــرق منطقه ای غرب، 
تأمین پایدار برق تمام مشترکین)اعم از مشترکین خانگی، 
تجاری، کشاورزی و صنعتی( در ساعات اوج بار شبکه یکی 
از بزرگتریــن اهداف صنعت برق بوده و وزارت نیرو علیرغم 
تمام محدودیت ها و مشکلات موجود، هر ساله تمام ظرفیت 
قانونــی و اجرایی خــود را جهت عبور از پیک بار شــبکه 
سراســری به کار می گیرد. اقلیم گرم و خشک و افزایش بار 
سرمایشی و تفاوت شدید وضعیت جوی کشور در طول سال 
موجب تغییر رفتار بار مشترکین و ایجاد پیک بار در تابستان 
می گردد، به گونه ای که در ســال جاری میزان ناترازی بین 

تولید و مصرف برق به حدود ۱۰۰۰۰ مگاوات می رسد.
مطابق منحنی تداوم بار کشــور در شش ماه ابتدایی سال 
۱۴۰۱ ســاعات بحرانی شبکه تقریباً ۳۶۰ ساعت می باشد 
و بــا عنایت به اینکه توســعه شــبکه برق اعــم از احداث 
نیــروگاه جدید و شــبکه انتقال برق تولیــدی نیروگاه به 
مصرف کنندگان، پروژه هایی زمان بر و مستلزم هزینه های 
بسیار زیاد می باشد؛ بنابراین تنها راه کار اجرای برنامه های 
مدیریت مصرف و مشخصاً برنامه های پاسخگویی بار به شرح 
ذیل می باشــد:۱- وزارت نیرو با هماهنگی وزارت صمت در 
خصوص همکاری صنایع در چند ســاعت اوج بار شــبکه 
توافقات به عمل آورده و شرکت های برق منطقه ای و توزیع 
نیروی برق مکلفند مطابق مصوبه هیأت دولت اقدام نمایند. 
ضمنا مقرر گردیده صنایع کوچک و شهرک های صنعتی در 
هفته یک روز بجز جمعه ها و به  مدت ۱۲ ســاعت و صنایع 
بزرگ با هماهنگی در مورد کاهش بار اقدام و در ساعات غیر 
پیک، انرژی بیشتری از شبکه بگیرند. ۲- کلیه دستگاه های 
اجرایی و صنایعی که دارای نیروگاه و مولدهای برق هستند 

موظفند از ابتدای اردیبهشت تا پایان شهریور ماه نسبت به 
تولید حداکثری برق و انتقال مازاد آن به شــبکه سراسری 
اقدام نماینــد. وزارت نیرو موظف به خرید برق تزریقی این 
نیروگاه ها به شــبکه و وزارت نفت موظف به تأمین سوخت 
و گاز مایــع مورد نیاز این نیروگاه هــا و مولدها در بازه فوق 
می باشد. شایان ذکر است انرژی مصرفی صنایع منطقه غرب 
کشــور در سه ماهه اول سال ۱۴۰۲ نسبت به مدت مشابه 
درسال قبل ۱۲ درصد و در استان کرمانشاه ۲۰ درصد رشد 
را نشان می دهند. این رشــد مصرف نشان می دهد صنایع 
نه تنها از جانب شــرکت برق منطقه ای غرب متحمل ضرر 

و زیان نشــده اند بلکه این شرکت بیش از سهمیه ابلاغی از 
سوی وزارت نیرو به مشــترکین صنعتی در غرب کشور و 
استان کرمانشاه کمک نموده و همیشه یاریگر صنعت استان 
و رشد و توسعه آن بوده است. لازم به ذکر است شرکت برق 
منطقه ای غرب از ابتدای روزهای اوج بار تا کنون برق هیچ 
کدام از مشــترکین صنعتی استان کرمانشاه را قطع نکرده 
بلکه در ســاعاتی محدود نسبت به کاهش ۲۰ درصد از بار 
اقدام و پس از عادی شدن شبکه برق مطابق مصوبه هیأت 
دولت اجازه استفاده بیشتر به صنایع را داده تا بتوانند نسبت 

به تولید بیشتر اقدام نمایند.

باوجود گرمای بی سابقه:
تاکنون برق صنایع استان کرمانشاه قطع نشده است
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گزیده خبر

تقلای آمریکایی ها برای افزایش دامنه 
اشغالگری در سوریه

منابع مطلع سوری از تقلای نظامیان آمریکا برای افزایش دامنه اشغالگری 
خود در خاک ســوریه با بازگشــت به مناطقی پرده برداشتند که در سال 
۲۰۱۹ و در پی عملیات نظامی ترکیه علیه شــبه نظامیان کُرد، از آنها خارج 
شــده بودند. به گزارش ایسنا، خبرگزاری اسپوتنیک در این رابطه به نقل از 
منابع محلی در حومه حســکه گزارش داد که نظامیان آمریکایی با استفاده 
از هفت خودروی زرهی نظامی و با همراهی یگان های مسلح ویژه وابسته به 
نیروهای دموکراتیک سوریه )قسد( اقدام به گشت زنی در روستای »سیرانه« 
در شــرق شهر الدرباسیه، واقع در شمال استان حسکه کردند. به گفته این 
منابع، نیروهای آمریکا برای دومین بار ظرف ۲۴ ســاعت این گشــت زنی 
مشــترک را با یگان های ویژه قسد در روستای مذکور واقع در ۶ کیلومتری 
شرق الدرباسیه در نزدیکی مرز سوریه و ترکیه انجام دادند. طبق این گزارش، 
تیم گشتی آمریکایی ها چند ساعت در روستای سیرانه مستقر شد و مجهز 
به سگ های پلیسی آموزش دیده و تجهیزات ارتباطی و اندازه گیری نظامی 
بود و نیروهای آن پس از بستن همه راه ها، در اطراف روستا پرسه زدند. این 
منابع همچنین گزارش دادند: این گشــت زنی آمریکایی ها حاکی از تصمیم 
آنها برای ایجاد یک مقر نظامی در روســتای مذکور و در حد فاصل شــش 
کیلومتری پایگاه محل استقرار نیروهای ارتش سوریه و مقر نیروهای روسیه 

در شهر الدرباسیه است.

دیدار پوتین و پریگوژین در کاخ کرملین
ســخنگوی کرملین گفت، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
روســیه در کرملین با یوگنی پریگوژین، رئیس گروه واگنر 
و فرماندهــان این گروه دیدار و درباره رویدادهای ۲۴ ژوئن 
گفتگو کرد. به گزارش ایسنا به نقل از اسپوتنیک، دیمیتری 
پسکوف، ســخنگوی کرملین گفت: "در واقع، رئیس جمهور 
چنین جلســه ای داشــت. او ۳۵ نفر را به این جلسه دعوت 
کــرد. همه فرماندهان گروه و مدیریت گروه واگنر، از جمله 
پریگوژین. این دیدار در ۲۹ ژوئن )۸ تیر( در کرملین برگزار 
شــد و تقریباً ســه ســاعت به طول انجامید."\ سخنگوی 
کرملین گفت که جزئیات این نشســت محرمانه است، اما 
هــر دو فرمانده پوتین و واگنر به ارزیابــی وقایع ۲۴ ژوئن 
پرداختند: "تنها چیزی که می توانیم بگوییم این اســت که 
رئیس جمهــور ارزیابی از اقدامات شــرکت واگنر در خط 
مقدم در طول عملیات ویژه نظامی و همچنین ارزیابی خود 
را از رویدادهــای ۲۴ ژوئن ارائه کــرد. پوتین به توضیحات 
فرماندهان گوش داد و گزینه های شغلی پیشنهاد کرد."این 
ســخنگو در پایان گفت: فرماندهان واگنر به پوتین گفتند 
که حامیان سرسخت او هســتند و آماده ادامه جنگ برای 
روســیه هســتند.پریگوژین به دنبال یک درگیری طولانی 

مدت با مقامات ارشد نظامی روسیه در ۲۴ ژوئن به شورش 
مســلحانه ای دســت زد که در آن او نیروهــای خود را به 
روسیه هدایت کرد. پریگوژین، رئیس گروه واگنر، بر اساس 

معامله ای با میانجیگری الکساندر لوکاشنکو، رئیس جمهور 
بلاروس به بلاروس رفت، پرونده جنایی که علیه پریگوژین 
به دلیل شورش مسلحانه گشوده شده بود، کنار گذاشته شد 

و تعهد شد که نیروهای واگنر که در "راهپیمایی عدالت" او 
شرکت کرده بودند، با توجه به خدمات قبلی خود به روسیه، 

با هیچ اقدامی روبرو نخواهند شد.

سخنگوی وزارت خارجه چین امروز )دوشنبه( گفت که ارسال مهمات خوشه ای آمریکا به اوکراین ممکن است به یک مشکل انسانی 
بدل شود. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، در هفته گذشته ایالات متحده یک بسته کمک نظامی تازه برای اوکراین 
اعلام کرد که شامل مهمات خوشه ای است. این تسلیحات بر اساس کنوانسیون مهمات خوشه ای ممنوع شده اند؛ کنوانسیونی که ۱۲۳ 
کشــور در جهان از آن پیروی می کنند، اما آمریکا و اوکراین در این ۱۲۳ کشــور نیستند. مائو نینگ، سخنگوی وزارت خارجه چین به 
خبرنگاران گفت: بسیاری از کشورها علیه این اقدام آمریکا صحبت کرده اند. انتقال غیرمسئولانه مهمات خوشه ای به اوکراین می تواند به مشکلات انسانی منجر شود. مسائل 
انسانی و مشکلات امنیت نظامی به رویکردی متعادل نیاز دارند و باید در مورد انتقال مهمات خوشه ای با خویشتن داری و احتیاط برخورد کرد. این دیپلمات چینی افزود که 
طرفین نباید هیزم بر آتش این مسئله ریخته و درگیری ها را تشدید کنند، زیرا این وخامت مناقشه اوکراین را افزایش می دهد. کاخ سفید روز جمعه رسماً اعلام کرد که با 
تحویل بمب های خوشه ای به اوکراین موافقت کرده است. وزارت امور خارجه روسیه این اقدام آمریکا را نشانی از استیصال، ناتوانی و شکست »ضدحمله اوکراین« دانست. وزارت 
خارجه روسیه تأکید کرد که تصمیم واشنگتن برای ارسال مهمات خوشه ای به کی یف با هدف طولانی شدن جنگ اوکراین است. اوکراین می گوید که برای نفوذ به استحکامات 
دفاعی روسیه به این مهمات نیاز دارد، اما بسیاری از تحلیلگران بر این باورند که این مهمات هم دردی از اوکراین دوا نخواهد کرد و تنها به طولانی شدن جنگ منجر خواهد شد.

در حالی که نخست وزیر رژیم صهیونیستی در اظهاراتی به این نکته اشاره کرد که صبرش در برابر تنش های ناشی از اعتراضات 
دوباره علیه اصلاحات دستگاه قضایی رو به اتمام است، رهبران این جنبش اعتراضی تهدید کردند در صورت تصویب پیش نویس یاد 
شده که اختیارات دادگاه  عالی را در نظارت بر کابینه کاهش خواهد داد، تنش مردمی و اقتصادی جدیدی را به راه خواهند انداخت.

به گزارش ایسنا، به نقل از سایت شبکه خبری الجزیره، بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی در گفت وگویی تلویزیونی پیش از جلسه کابینه گفت، "درست 
نیســت که کابینه حق تظاهرات را محدود کرده و یا از هرگونه خشــونت علیه معترضان حمایت کند؛ اما نباید از چنین آزادی هایی برای نقض قانون استفاده شود و 
این امر به حقوق اساسی میلیون ها شهروند آسیب بزند، اتفاقی که تقریبا هر روز رخ می دهد و از جمله آنها می توان به تنش ها در فرودگاه بن گوریون، مسدود شدن 
مسیرهای اصلی و مشکلاتی که تظاهرکنندگان برای مسؤولان ایجاد می کنند، اشاره کرد". مخالفان پیش نویس ارائه شده از سوی ائتلاف دولتی به ریاست نتانیاهو که 
با تصویب آن از اختیارات دادگاه عالی کاسته می شود، آن را گامی در مسیر تضعیف استقلال دستگاه قضایی می دانند و بر این باورند که در نهایت این اصلاحات موجب 
می شود دادگاه عالی تسلیم خواسته های چهره های سیاسی شود؛ اما نتانیاهو در این خصوص مدعی شده که هدفش از اصلاحات، بازگرداندن تعادل به نهادهای وابسته 

به کابینه و ممانعت از گسترش دامنه اختیارات دادگاه عالی است.

پکن: ارسال بمب های خوشه ای به اوکراین به 
مشکلات انسانی منجر می شود

تهدید معترضان رژیم صهیونیستی به گسترش 
اعتراضات و بی صبری نتانیاهو
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!صمــد بهرنگی »ماهی ســیاه کوچولو« را به ســال ۱۳۴۶ نوشــت که 
معروف ترین کتابش شد. به گزارش ایسنا، عنوان روز ملی ادبیات کودک و 
نوجوان در تقویم رسمی کشور بر هجدهم تیرماه نشسته است؛ به همین 
مناسبت سراغ کتاب های معروف ادبیات کودک و نوجوان ایرانی می رویم و 
مروری داریم بر آن ها. »ماهی سیاه کوچولو« داستان ماهی کوچکی است 
که به عشق دیدن دریا خطر می کند و سفری دور و دراز را با تجربه های 
متفاوت برای رسیدن به رهایی آغاز می کند؛ صمد بهرنگی این داستان را 
در  زمستان سال ۱۳۴۶ به پایان می برد و انتشارات کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان آن را در ســال ۱۳۴۷ با تصویرگری فرشــید مثقالی 
منتشر  می کند. هرچند بهرنگی از بابت نشر اوّل کتاب ماهی سیاه کوچولو 
به شــکل لوکس و گران قیمت ابراز پشیمانی کرده و دچار عذاب وجدان 
شده بود. قیمت تمام شده کتاب بیش از ۲۰ ریال بود. او در نامه ای به دو 
نفر از شاگردانش نوشته است: »من کار غلطی کرده ام که قصه ام را به این 
ناشــر داده ام. درست است که تقریباً ۱۲۰۰-۱۳۰۰ تومن به من خواهند 
داد، امــا حتم می دانم برخلاف قصه های دیگرم به دســت بچه هایی که 
شما هم می شناسید و من می شناسم که با چه مشقّتی زندگی می کنند، 
نخواهد رسید. در این فکرم که ناشر را وادارم چاپ ارزان قیمتی هم درآورد 
مثلا به قیمت ۱۵ تا ۲۰ ریال.«   کتاب ماهی ســیاه کوچولو  محدود به 
رده سنی خاصی نیســت و علاوه بر کودکان برای بزرگسالان نیز جذاب 
اســت. در سال های پیش از انقلاب، به عنوان یک داستان علیه حاکمیت 
معرفی می شد و بسیاری ماهی سیاه کوچولو را نماد نسل جوان انقلابی و 
روشنفکر می دانستند. حتی از آن با عنوان »بیانیه غیررسمی و مانیفست 
ســازمان چریک های فدایی خلق ایران«  نیز یاد شده  است. با این وجود 
لیلــی امیرارجمند مدیر وقت کانون پــرورش فکری کودکان و نوجوانان 
معتقد بود که ماهی ســیاه کوچولو صرفاً یک داستان ساده  کودکانه بوده 
و هیچ بار سیاسی نداشــته  است.  البته محمدهادی محمدی پژوهشگر 
ادبیــات کودک می گوید: این کتاب وقتی به کانون می رســد متنی خام 
بوده است، کســانی مانند م. آزاد و طاهباز روی آن دست می برند. یعنی 
ویرایش می کنند تا زبان و روایت شسته رُفته تر شود. حاصل کار می شود 
ماهی  سیاه کوچولو. کتابی که شاید از جنبه اجتماعی بیش ترین اثر را در 
تحول ذهن جوانان انقلابی غیرمذهبی و حتا مذهبی که سنت گرا نبودند 
داشته است.  کاوه گوهرین هم درباره این کتاب گفته است: نویسنده در 
این داســتان با بهره گیری از تمام خصوصیات فابل اعم از زبان، تکنیک، 
کاراکتر حیوانات و شیوه بیان ماجرا، در یکی از تاریک ترین دوران سیاسی 
و فرهنگی ایران، اثری می آفریند که به دلیل رمزی و ســمبولیک بودن 
بیش تر الگوری اســت تا فابل، چرا که این داســتان به جز پوسته اصلی 
داســتان به افق های دیگری نیز نظــر دارد.  جمال میرصادقی می گوید: 
همین یک اثر کافی است تا ما صمد بهرنگی را نویسنده ای بزرگ بدانیم؛ 
نویســنده ای که در ذهن ها خواهد ماند. اما منصور یاقوتی معتقد است: 
ماهی ســیاه، تک روست. بی توجه به  رهنمودهای دلسوزانه یاران، به دریا 
می رود و طعمه مرغ ماهیخوار می شود: »اگر روی آب رفتی، مواظب مرغ 
ماهیخوار باش که ایــن روزها دیگر از هیچ کس پروایی ندارد.« او معتقد 
است: قصه ماهی سیاه کوچولو، روحیه تک روی را در وجود کودکان تقویت 
می کند و صمد، بی آنکه  بخواهد، در این جهان نابه ســامان و پر از خوف و 
خطر که در هر گام دامی تعبیه شــده و در هر کجا کانونی از دسیســه و 
بدخواهی شکل گرفته است، به  کودکان می آموزد که جاده دشوار زندگی 
را به  تنهایی درنوردند و سرانجام، مانند ماهی سیاه  کوچولو، طعمه مرغان 
ماهیخوار شــوند!  در عین حال محمدهادی محمدی می گوید: اگر نقش 
این تفسیرها و بت شدگی را از روی این کتاب برداریم، می توانیم بگوییم 
داستان ماهی  ســیاه کوچولو، یک داستان معمولی است. نه از نظر بافت 
زبانــی و نه از نظر بافت روایتی و چینش عناصر روایت کاری خارق العاده 
نیســت. اما این کار در ایران تا مقطع انقلاب جایگاه ویژه ای پیدا کرد که 
کم تر اثری به این جایگاه رســید. با این تأکید که تا دوره پیروزی انقلاب 
نقش ماهی  سیاه کوچولو در جایگاه تحسین و گاهی حتی پرستش بود. 
اما از دهه ۶۰ هرچه به امروز نزدیک تر می شــویم ماهی  سیاه کوچولو در 
دو جبهــه انکار و تأیید پیش می رود.  اکنون من کســانی را می بینم که 
ماهی  ســیاه کوچولو را می کوبند و می گوینــد با این کتاب زندگی ما به 
تباهی کشیده شد. در حالی که ماهی  سیاه کوچولو چون یک اثر استعاری 
اســت، هیچ چیزی ندارد که خودبه خود بخواهد بدآموزی ایجاد کند. اگر 
مرغ ماهیخوار ماهی  سیاه کوچولو را می بلعد و او از خنجری که دارد برای 

رهایی استفاده می کند، این از قوانین طبیعت خیلی دور نیست. 

معروف ترین ماهی سیاه

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بدون شرح!

چری eQ7 برقی با ۲۱۰ اسب بخار قدرت

شرکت چری به تازگی تصاویر رسمی و مشخصات شاسی بلند برقی eQ۷ را منتشر کرده است. eQ۷ از پیشرانه ای با حدود ۲۱۰ 
اسب بخار قدرت سود می برد و قیمت آن در ساده ترین نسخه برابر با ۲۱,۸۰۰ دلار خواهد بود. اگرچه نام رسمی eQ۷ اعلام نشده 
اما چری به برخی جزئیات آن اشــاره داشته است. انتظار می رود خودروی موردبحث از نیمه دوم سال جاری میلادی و با قیمت 
بین ۲۱,۸۰۰ تا ۲۹,۱۰۰ دلار عرضه شود. چری eQ۷ را می توان بزرگ ترین رقیب برای بی وای دی سانگ پلاس برقی دانست. 
بر اســاس اعلام چری، شاسی بلند eQ۷ از پلتفرم تمام برقی جدیدی سود خواهد برد که وزن خودرو را حدود ۲۵ درصد کاهش 
می دهد. همچنین در بدنه نیز از آلومینیوم زیادی برای بهبود عملکرد کلی eQ۷ استفاده می شود از نظر طراحی ظاهری باید گفت 
محصول جدید چری دارای طراحی ذوزنقه ای در بخش پایینی جلو بوده و از چراغ های جداگانه مد روز استفاده می کند. همچنین 
لامپ های نوربالا و نورپایین نیز با ورودی های هوای دو طرف ســپر ادغام شــده اند. در نمای جانبی ارتفاع نسبتاً پایین خودرو به 
همراه رینگ های ۱۹ اینچی و آینه ها و ستون D مشکی رنگ خودنمایی می کنند. به عنوان یک شاسی بلند میان سایز، طول/عرض/
ارتفاع چری eQ۷ به ترتیب برابر با ۱۶۶۰/۱۹۱۰/۴۶۷۵ میلی متر بوده و فاصله بین محوری آن نیز ۲۸۳۰ میلی متر خواهد بود..

گزارش سایت ایتالیایی درباره مهاجم تیم ملی

پیشنهاد جدی روسونری به مهدی طارمی
سایتی ایتالیایی در گزارشی درباره مهدی طارمی نوشت و خبر داد مهاجم تیم ملی با پیشنهاد بسیار جدی روسونری روبه روست.

به گزارش ایسنا و به نقل از سایت sportmediaset، آنتونیو مانیکونه، هافبک سابق اینتر، جنوا و اودینزه که یک ماه پیش به تیم 
ملی ایران پیوست تا دستیار امیر قلعه نویی در تیم ملی باشد، درباره مهدی طارمی که این روزها مورد توجه چندین تیم مطرح 
اروپایی قرار گرفته است، به صحبت پرداخت. مانیکونه گفت: مهدی پسری استثنایی است. از نظر شخصیتی، انسانی بزرگ است 
و مثل یک رهبر در زمین فعالیت می کند. دســتیار امیر قلعه نویی در تیم ملی در بخش دیگری از صحبت هایش افزود: طارمی 
بازیکنی اســت که در هر بازی می تواند گل بزند؛ همیشــه و در هر صورت. او گل های بسیار زیبایی هم تا به حال زده است مثل 
گلی که به چلسی در لیگ قهرمانان اروپا زد که نامزد جایزه پوشکاش سال ۲۰۲۱ هم شد. او در پورتو به عنوان مهاجم اول بازی 
می کند و کارش را هم خیلی خوب انجام می دهد. او در تیم ملی ایران به عنوان مهاجم دوم در کنار سردار آزمون بازی می کند 

که اکنون در بایرلورکوزن توپ می زند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب قهوه ی سرد آقای نویسنده

کتاب قهوه ی سرد آقای نویسنده یک رمان ایرانی 
با موضوع عاشــقانه است که تمِ معمایی – هیجانی 
دارد و در مــدت زمان تقریبا یــک ماهه به چاپ 
بیستم رســیده و می توان گفت به نحوی شگفتی 
ســاز است. این رمان تا به امروز بیشتر از پنجاه بار 
تجدید چاپ شــده اســت. این رمان داستان یک 
نویسنده به نام آرمان روزبه و یک دختر روزنامه نگار 
اســت. کتاب با یک خاطره از دروان کودکی آرمان 
شروع می شود. خاطره ای که در ادامه اساس اتفاقات 
بعدی کتاب است. ماجرا از این قرار است که آرمان 
در کودکی عاشــق دختری می شود که ۱۵ سال از 
خودش بزرگتر اســت و برای تمرین پیانو به خانه 
پیرزن همسایه می آید. آرمان عاشق رفت و آمد این 
دختر برای یادگیری پیانو است. اما پیرزنی که به این دختر پیانو آموزش می دهد یک آهنگ 
بیشتر نمی داند و بنابراین آرمان تصمیم می گیرد نت های موسیقی آن ها را دست کاری کند 
تا آموزش پیانو مدت زمان بیشــتری طول بکشد. ۲۰ سال بعد آرمان به یک کنسرت می رود. 
کنسرت عشق دوران کودکی اش. اتفاقا در همان کنسرت دختر آهنگی را که آرمان در کودکی 
دســتکاری کرده را می نوازد و اســم آن را هم »وقتی پسربچه عاشق می شود« گذاشته است. 
آرمان از این اتفاق بســیار لذت می برد و می خواهد خودش را معرفی کند، می خواهد اعتراف 
کند که این آهنگ نتیجه شــیطنت خودش بوده اما ماجرا به این سادگی نیست و… قبل از 
اینکه سراغ کتاب برم، هیاهو و تب و تاب عموم مردم درباره این رمان نظرم را جلب کرده بود. 
با خودم می گفتم این کتاب چی می تونه باشــه که اینقد مورد پسند همه هستش، یعنی یک 

رمان ایرانی می تونه تا این اندازه خوب باشه؟

ابوالحسن صبا

ابوالحســن صَبا )۱۴ فروردیــن ۱۲۸۱ – ۲۹ آذر ۱۳۳۶ 
ه .ش( موسیقی دان، آهنگساز، نوازنده و آموزگار موسیقی 
اهل ایران بود. او در طولِ چهل سال فعالیت حرفه ای اش 
به آهنگسازی، طراحی شیوه های نوین نوازندگی، گردآوری 
ردیف، تألیف کتاب های آموزشــی و تربیت شــاگردانی 
سرشــناس پرداخت و از ایــن رو هنرمندی تأثیرگذار در 
رشد جریان های موسیقی در ایران شناخته می شود. وی 
با اصول علمی موســیقی غربی آشنایی کامل داشت و در 
عین حال بر گسترش و پیشرفت موسیقی سنتی و محلی 
ایران تمرکز داشت. از وی به خاطر نوآوری ها و تحولاتی که 
در موســیقی ایران پدید آورد، با عنوانِ »نیمای موسیقی 
ایرانی« یاد می شــود و مدتی کــه در این عرصه حضور 
داشته اســت را »دوران طلایی موســیقی« نام نهاده اند. 
ابوالحسن صبا در تهران زاده شد. او از سه سالگی در خانواده ای اهل هنر با موسیقی آشنا شد و مقدمات 
آموختن موســیقی را ابتدا نزد پدرش آغاز کرد. از شش سالگی نواختن سه تار را نزد میرزاعبدالله فراهانی 
فرا گرفت. نهُ ساله بود که به کلاس تار و سه تار درویش خان راه یافت و همزمان آموختن کمانچه را نیز با 
حسین خان اسماعیل زاده ادامه داد. پس از آن در دوران نوجوانی سازهای دیگری مانند ویلن را با حسین 
هنگ آفرین و ســنتور را با علی اکبرخان شاهی آموخت، و فراگیری تئوری موسیقی و شیوهٔ نوازندگی در 
موسیقی کلاسیک را نیز در همین دوران آغاز کرد. پس از اتمام دورهٔ ابتدایی، در مدرسهٔ آمریکایی ادامهٔ 
تحصیل داد و در آنجا با ســلفژ و نواختن پیانو آشــنا شد. وی در ادامه وارد مدرسهٔ عالی موسیقی شد که 
تحت مدیریت علینقی وزیری بود که تازه از اروپا به ایران بازگشــته بود. او در این مدرســه با پشــتکار و 
اســتعدادی که داشت، توانست علاوه بر فراگیری موسیقی، در تدریس و تمرین دادن به دیگر هنرجویان 
نیز وزیری را یاری دهد. از صبا به خاطر توانایی و تسلط وی در نواختن انواع مختلفی از سازها، به عنوان 

»مردی که به تنهایی یک ارکستر کامل است« نیز یاد کرده اند.

فرهنگ

به گزارش ایسنا، علیرضا عسگری چاوردی در مراسم 
رونمایی از نقش  برجسته ساســانی که دوشنبه ۱۹ 
تیرمــاه در موزه ملی ایران در جمع خبرنگاران انجام 
شــد، درباره تاریخ گذاری این سنگ نگاره اظهار کرد: 
از قرن چهارم میلادی به بعد هنر ساســانی را به این 
شکل نداریم و قرن سوم میلادی، در زمان آغاز عصر 
ساسانی، قابلیت تاریخ گذاری برای این نقش برجسته 
را دارد. مدیــر میراث  جهانی منظر باستان شناســی 
ساسانی فارس با اشاره به احتمالاتی که درباره استان 
فارس به عنوان خاستگاه این سنگ نگاره مطرح شده 
است، گفت: فارس خاستگاه ساسانیان است و از میان 
۳۸ نقش برجســته ساسانی، حدود ۳۰ نقش برجسته 
در استان فارس شناسایی شــده است. علاوه بر این، 
با توجه به تمرکز مراکز مذهبی ساســانیان، مخصوصا بین فیروزآباد، کازرون، بیشــاپور و منظر 
ساســانی فارس، که ثبت جهانی شده است، احتمالا این اثر در همان حوزه منظر باستان شناسی 
ساسانی فارس قرار می گیرد، یعنی در حوزه کازرون، فراشبند و فیروزآباد و بخش مرکزی فارس. 
از نظر جنس سنگ هم تقریبا در بخش مرکزی و حاشیه جنوبی فارس تاریخ گذاری می شود. این 
باستان شــناس با تایید نظر پژوهشگاه میراث فرهنگی درباره این که نقش برجسته یک بزرگ زاده 
ساسانی را به تصویر کشیده اســت، اظهار کرد: نقوشی که از سربازان ساسانی در بیشاپور داریم، 
چنین تشریفات و تزئیناتی ندارند. یک سرباز گردنبد ندارد و حرکت دست نشان می دهد که یک 
شــخصیت مهم و صاحب جاه اســت. لباس و تزئینات هنری روی آن، نشان می دهد که یک فرد 
بســیار ممتاز در دوران ساسانی اســت. او در عین حال درباره این که نقش برجسته یک پادشاه یا 
کرتیر )روحانی( ساسانی را به تصویر کشیده است، اطمینان نداشت و گفت که باید در این زمینه 

بیشتر تحقیق شود.

جزئیات تازه از نقش برجسته ساسانی
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